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Rada Gminy w Waśniowie 
 

Protokół nr XXV/2021 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie 

odbytego w dniu 17.02.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.  Obrady 

rozpoczęto 17 lutego 2021 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:17 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Tadeusz Buczkowski 

2. Janusz Bugajski 

3. Mirosław Chamera 

4. Krzysztof Chojnacki 

5. Janusz Jop 

6. Marek Kaczmarski 

7. Piotr Kwaśniak 

8. Dariusz Nowak 

9. Andrzej Ostatek 

10. Łukasz Pawłowski 

11. Mariusz Sala 

12. Danuta Serwicka 

13. Krzysztof Surowiec 

14. Małgorzata Ślusarz 

15. Małgorzata Wzorek 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył dwudzieste piąte posiedzenie 

Rady Gminy, pierwsze tegoroczne i poprosił o sprawdzenie quorum. 

Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne, gdyż 

na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 14 Radnych. 

Przewodniczący powitał zaproszonych gości Wójta Gminy Waśniów Krzysztofa 

Gajewskiego, Janusza Gołdyna Radnego Rady Powiatu, Skarbnik Bogumiłę Bugaj, Sekretarz 

Joannę Zajączkowską, Prezesa OSP Witosławice Pawła Matuszczaka, Naczelnika OSP 

Witosławice Pana Pawła Polońskiego oraz Radnych.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący przypomniał, iż porządek obrad został dostarczone radnym  

w ustawowym terminie. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie porządku obrad. 

Zgłoszeń nie było.  

Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie. 

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2022 roku. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Nagród i Wyróżnień 

Sportowych Wójta Gminy Waśniów dla zawodników, trenerów i innych osób 

osiągających najwyższe wyniki sportowe oraz szczegółowych zasad i trybu ich 

przyznawania. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/183/2020 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Waśniów na 2021 rok 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

lokalu użytkowego położonego w Mominie 18a/1 na rzecz dotychczasowego najemcy 

na okres 3 lat oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2021. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy  

w Waśniowie oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy w Waśniowie na 

2021rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 11.12.2020r. 

dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie równego traktowania wszystkich obywateli 

przez władze publiczne oraz w sprawie planowanych szczepień przeciwko COVID-19 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – listu otwartego z dnia 

5 stycznia 2021r 

18. Sprawy różne. 

19. Zakończenie obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący przypomniał, iż protokół z poprzedniej sesji został zwyczajowo 

wyłożony godzinę przed rozpoczęciem obrad oraz był dostępny do wglądu w Biurze Rady 

Gminy. Zapytał, czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

protokół pod głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, 

Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Serwicka 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Przed sesją ustaliliśmy, iż w punkcie 5 głos zabierze Pan 

Wójt, później zaproszeni goście, strażacy z Witosławic, ogłosimy przerwę, przejdziemy na 

plac przed Urząd Gminy obejrzeć nowy wóz bojowy Ochotniczej Straży Pożarnej  

z Witosławic i w tym punkcie Pan Radny Powiatowy chciał zabrać głos. Później przejdziemy 

do porządku procedowania projektu uchwał. 

Zanim jednak przejdziemy do punktu 5, jak już wszyscy wiemy, dnia 4 lutego zmarł doktor 

Grigor Szaginian, długoletni samorządowiec, Radny Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego 4 kadencji, człowiek o wielkim sercu, społecznik niosący pomoc każdemu  

i o każdej porze. Z uwagi na jego działalność powiedziano, że można go było podziwiać, ale 

trudno go było naśladować.  Uczcijmy minutą ciszy pamięć doktora Grzegorza.  

Cześć jego pamięci. Dziękuję. 

 

Ad. 5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami. 

Przewodniczący udzieli głos panu Wójtowi:  

Wójt Krzysztof Gajewski: Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Proszę Państwa, to co Pan 

Przewodniczący powiedział przed chwilą o panu doktorze Szaginianie, można by mówić 

długo, ale myślę, że mamy powody również jego pamięci, jego osoby na naszym terenie, bo 

trzeba przyznać, że od wielu lat w ośrodku zarówno w Waśniowie jak i Garbaczu przyjmował 

ludzi nieodpłatne, udzielał porad. Był również w instytucjach samorządowych, w soboty,  

w niedziele niekiedy był dostępny, jeżeli chodzi o zakres jego pracy jako doktora. 

Słowa, które były powiedziane przed chwilą, one są szczególne, myślę dla nas również. Ja 

mogę tylko taką refleksje i przytoczyć taki przykład, on jeszcze na początku grudnia był u nas 

w urzędzie pytał, w czym pomóc, jakie są sytuacje, jak zgłaszaliśmy mu wnioski również pod 

adresem strategii rozwoju województwa świętokrzyskiego jako Radnemu, jako Radnemu 

Sejmiku poprzednich kadencji obecnej kadencji, wracając z Kielc praktycznie zajeżdżał tutaj 

do nas, do urzędu, nie zawsze, ale dość często. Mówił właśnie o pomocy ludziom, 

szczególnie tym niezaradnym, słabym czy niepełnosprawnym. Między innymi składaliśmy do 

niego taki wniosek, aby na forum sejmiku złożył temat taki gdzie pod adresem i strony 

rządowej jak i strony samorządowej, żeby samorządy mogły kupować samochody na 

przykład z PFRON-u, bo był taki czas, że kupowały tylko powiaty i jednostki, które były 

podległe im, natomiast gminy były pozbawione, że tak powiem możliwości zakupu czy 

wsparcia finansowego przez PFRON. I wiemy, że my tych osób wozimy do szkół specjalnych 

dzieci, które mają właśnie jakieś tam defekty, wozimy do szkół i no wiadomo ten tabor się 

niszczy, a wozimy jak u nas wiemy i do Sandomierza i wozimy do szkół specjalnych w 

Ostrowcu, w związku z czym tych kilometrów i przejazdów jest dość dużo i to też 

sugerowaliśmy pod jego adresem, żeby to umożliwić, żeby samorządy wykonywały te 

zadania, bo one nas i tak drogo kosztują, bo kosztuje nas kierowca, opieka podczas przewozu 

tych dzieci i również koszty eksploatacji i utrzymania. No i teraz, żeby ten środek był i to 
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rzeczywiście był jeden z przykładów, który żeśmy wtedy monitowali jako Gmina, ale on jako 

Radny Sejmiku. 

Natomiast trzeba też powiedzieć taką szczerą prawdę, że podczas jednego ze zdarzeń, które 

miały miejsce na terenie miny, był pożar budynku, gdzie spaliły się praktycznie dom 

mieszkalny, on jakoś, my zbieraliśmy też tu pieniądze jako Radni, Sołtysi, pomagaliśmy tam 

zbiórkę żywności, zbiórkę paszy. On przyjechał wtedy i powiem szczerze, że zostawił kwotę, 

chciał zostawić kwotę 3 tysięcy złotych żeby przekazać tej rodzinie. Ja mówię, że nie, 

pójdziemy razem i proszę to uczynić i tak to się stało faktycznie przekazał tej rodzinie te 

pieniądze, więc był to człowiek no otwartego serca, tak jak mówimy wielki, wielki duchem, 

czynem, człowiek, który również działał bym tak powiem ponad podziałami pomagał, 

wspierał. Myślę, że dał się lubić, bo relacje jakie są osób w samym Sejmiku zawsze były one 

bardzo dobre. To tak przepraszam za taką chwilę refleksji, ale to są rzeczy, które nie sposób 

nie powiedzieć o tym człowieku, chociaż parę z danych chwil, które, które one dotyczyły 

naszej Gminy. 

Proszę Państwa, zgodnie z decyzją Wojewody tak w skrótowym kalendarzu te informacje 

przytoczę: 

- Chciałem jeszcze raz wszystkim z Państwa podziękować Radnym, Sołtysom innym, tych 

telefonów było i 100 i 120 podczas mojego pobytu w szpitalu. Były to różne chwile, różne 

sytuacje, nie będę o tym może szeroko opowiadał, ale, ale kto nie był w szpitalu i nie przeżył 

takich rzeczy, tych widoków, gdzie ludzie na oczach odchodzą ludzie z tego świata i widać, 

jakie jest to kruche życie człowieka, który wisi niemal na włosku to po prostu tego nie 

doceniają. Ci, co mówią, że nie ma albo chodzą bez zabezpieczenia albo ignorują te wszystkie 

rzeczy, są po prostu nieodpowiedzialni. Trzeba podkreślić też, że niesamowitą pracę 

personelu medycznego, szczególnie w tych COVID-owskich zamkniętych szpitalach, we 

wszystkich instytucjach służby zdrowia, ale tam na tym pierwszym froncie szczególnie. Są 

bardzo narażeni, wykonują to ponad ludzkie siły, można powiedzieć, zamurowanie za tymi 

kombinezonami i tak dalej i tak dalej. Dziękuję za słowa, za życzenia, za wszystko to, co 

dotyczyło mojej osoby, dziękuję bardzo. 

Państwo pozwolą przejdę do tych informacji: 

- podpisaliśmy decyzję z Wojewodą na temat przewozu osób tych, które ze względu na swoją 

niepełnosprawność, ewentualnie grupy osób, które, które mają grupę inwalidzką, tak zwane 

R-ki, N-ki, mamy możliwości i dowozimy te osoby do punktu szczepień mających trudności  

z dostępem do punktu szczepień. Taki punkt jest utworzony w ośrodku zdrowia  

w Waśniowie. Transport jest realizowany do 20 kilometrów, zgodnie z decyzją Wojewody 

Świętokrzyskiego, no i ten Pan Kierownik również uruchomił też taki punkt mobilny  

i również przyjmowania tutaj, ale i do dojazdu czy dowozu, tak jak do schroniska Świętego 

Alberta, jesteśmy po rozmowach, konsultacjach, będzie refundacja środków z tego tytułu 

związanych u nas. Koordynatorem uruchomienia właśnie jest uruchomiona infolinia  

i telefony wszystkie przez całą dobę również do osób, które zajmują się koordynacją i tutaj 

jest wyznaczona Pani Joanna Zajączkowska, koordynator szczepień i również Pani Skarbnik 

jest tutaj, bo to temat jej rozliczenia i innych spraw i tak dalej, powołany zarządzeniem 

również Panią Bogumiłę Bugaj, telefony, które są na stronie internetowej daliśmy te 

wszystkie rzeczy informacyjne, również i do Sołtysów, ta infolinia, telefony do dowozu osób 

punktu szczepień oraz informowania i rozreklamowania zaangażowały się wszystkie 

jednostki OSP z terenu Gminy Waśniów. Obecnie realizujemy to zadanie, osoby były 

dowożone na usługę i taką usługę wykonywały już jednostki OSP samochodami lekkimi  

z Witosławic i z Garbacza. Jest taka możliwość, ponieważ nasze pojazdy, gdzie odwożą 

dzieci do szkół specjalnych, potem w tym czasie możemy również do dyspozycji są pojazdy, 

które są na stanie urzędu i to już koordynuje Pani Sekretarz, więc tutaj weszliśmy, ten cały 

proces jest, szczepienia tych grup, mówimy o grupie zero, nie jest ona jeszcze realizowana tak 
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jak powinna, z racji wiemy jakiej, od 15 stycznia były tak zwane senior 80+, od 22 stycznia 

70+ i rozpoczęcie tych szczepień od 25 stycznia, ale wiemy, że są pewne terminowe, pewne 

przesunięcia, więc na razie nie koordynujemy, to znaczy nie informuję o tym systemie gdzie 

te szczepionki docierają do ośrodka, one będą przez zapisywanie i przez koordynację tutaj 

służb również szczególnie GZOZowskich przez Pana Kierownika i personel. 

- Proszę Państwa, przekazałem wam materiały będą przekazane po przerwie. 

Wszystkie te informacje, które dotyczą centrali nasiennej co do upraw i tak dalej, z czym jest 

związany kolejny temat Ministra Rolnictwa, który o wymrożeniach tamtego roku, są tylko 

kredyty do dyspozycji oczywiście, nie ma innej formy pomocy z tamtego roku przez 

wymrożenia jest tam 0,5% w kredytach jeżeli ktoś. Taką informację podajemy do wszystkich 

Sołtysów, również osób zainteresowanych, gdzie wystąpiły mrożenia, nie ma innej formy 

wsparcia i pomocy. 

Również odbiłem, nie będę tego komentował. 

- Mówiliśmy o tym na komisjach w sprawie Polskiej Spółki Gazowej na temat, że tak powiem 

prowadzonej inwestycji na terenie całej Gminy w miejscowości zlokalizowanych na terenie 

Gminy Waśniów, wszystkich miejscowości przysiółków i sołectw. 

Zakłady odpowiedziały w ten sposób, że analiza efektywności inwestycji wyniki 

przedmiotowych analiz nie spełniły obecnie wymogów i wymaganych wskaźników 

obowiązujących w Polskiej Spółce Gazowniczej i że mamy bardzo mało chętnych, 

nierentowność inwestycji na terenie Gminy w związku z czym nie ma szans, żeby prowadziła 

to spółka proponują nam porozumienie, żebyśmy my tę inwestycję prowadzili, od wersji 

projektowej, wykonawczej, przyłączeniowej, a potem spółka zastanowi się, czy ten majątek 

przejąć czy oddać, wydzierżawić. Na dzień dzisiejszy występują dwie inwestycje to, żeśmy 

pilotowali też w części to jest Boleszyn i miejscowość Czażów. Jest szansa gdyby te 

miejscowości zostały wprowadzone, to od tych miejscowości możemy mówić o dalszym 

rozprowadzeniu do miejscowości bliżej położonych tych przyłączy. 

- Kolejna rzecz to Narodowy Spis Powszechny Ludności i Mieszkań na 2021 rok. Powiem, że 

był Spis Rolny w tym roku. ten Spis Rolny wykonaliśmy w 100%. Jedno gospodarstwo tylko 

było spisywane na zasadzie takiej, że nie był uregulowany stan prawny. Nie mogliśmy dojść 

do właściciela tych gruntów. One potem były uzupełnione, ale w 100% wykonaliśmy 

wszystkie zadania związane z tym. Bardzo dobrze spisali się tutaj pracownice urzędu  

z ewidencji, zarówno cała koordynacja tutaj, pani Sekretarz, ale wszystkie osoby, które były 

w zespole i również osoby, które Rachmistrzowie, którzy spisywali wszystkie te, tam, gdzie 

nie online nie spisali się rolnicy. W związku, z czym chciałem jeszcze raz podziękować za ten 

wysiłek, za ten trud włożony w realizację tego zadania. Przyszło stosowne podziękowanie od 

Pani Szefowej GUS-u naszego wojewódzkiego i teraz następny etap to jest przeprowadzony 

będzie spis 25 stycznia powołano, powołaliśmy Gminne Biuro Spisowe w Waśniowie  

w składzie 4 osób.  

Od 1 lutego do dnia wczorajszego 16 był nabór rachmistrzów. Zgłosiło się jedenaście osób. 

Przypomnę, że 4 osoby funkcjonowały jako rachmistrzowie w spisie, w spisie rolnym, teraz 

zobaczymy, ile tych osób będzie. Będą one podlegać przez wybór już osób do tych prac, no  

i urząd przygotowuje stanowisko do spisu dla mieszkańców, którzy mają możliwość dokonać 

tego w domu przez Internet, również członkowie biura będą służyć pomocą zainteresowanym 

wszystkim osobom. Na stanowisku spisowym będzie również dostępność telefoniczna, 

informacyjna no w dogodnej formie dla wszystkich tych mieszkańców, którzy chcą 

skorzystać z tej formy. 

- Chciałbym też poinformować, że mimo trwającej pandemii, która jest na terenie całego 

kraju i nie tylko, ale świata, są niesamowite utrudnienia, no przeszkody, ograniczenia, 

restrykcje, które zostały wprowadzone, którym żeśmy również wprowadzili we wszystkich 

instytucjach i oświatowych i szkolnych i no wszystkie zakłady, które, znaczy Zakład Opieki 
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Zdrowotnej, instytucje samorządowe aby przestrzegać wszystkich tych wymogów, które, 

które są w zaleceniu w związku z tym utworzyliśmy ten punkt na parterze. Ta forma 

zabezpieczenia, jak i przechodzenia do uzyskiwania informacji, szeroko dostępny jest 

również ten portal informacyjny. 

Myślę, że tutaj nie było żadnych przeszkód innych tak, żebyśmy nie mogli załatwiać spraw 

normalnie ludzkich na co dzień i za to, skrzynka podawcza, uruchomienie dezynfekcji jak  

i  całej tutaj procedury, którą musieliśmy informować administrację również rządową  

i również sprawy, które mogliśmy od ręki załatwiać, oczywiście załatwialiśmy w terminie 

najbliższym możliwym. Dlatego chciałem tutaj też tą drogą podziękować mieszkańcom za 

wyrozumiałość za wszystkie sprawy, które mogą w jakiś sposób być przeszkodą  

w załatwianiu takich spraw, ale przede wszystkim chciałem podziękować wszystkim 

pracownikom urzędu za ich bardzo rzetelne, szybkie podejście, bardzo mocne zaangażowanie 

w rozwiązywanie wszystkich spraw tych bieżących i tych, które dają nam możliwość pisania 

wniosków i praktycznie nie przespaliśmy żadnej sytuacji, aby te wszystkie sprawy można 

było dalej prowadzić. 

- Mówiono o Ministrze, o Panu Ministrze o piśmie, które wpłynęło ja już nie będę tego 

mówił, bo ono jest rozszerzone. 

- Również pozwólcie Państwo, że parę zdań o szkołach, wiemy, że pandemia i system pracy 

zdalnej w szkołach jest klas IV w górę, wróciły po pewnej przerwie oddziały wczesnoszkolne 

i przedszkolne i to jest w klasach 0, I, II i III. 

Tak jak powiedziałem, odbyły się również wywiadówki w postaci właśnie kontaktów 

wychowawców nauczycieli i tutaj wykorzystujemy wszystkie te metody. Mamy sprawozdania 

tutaj poszczególnych dyrektorów szkół. Omówiliśmy rzeczy, które nie współdziałają, 

dopełniliśmy jeszcze, wolne mieliśmy tablety, używany sprzęt w postaci laptopów czy 

komputerów stacjonarnych. Przekazaliśmy w te środowiska osób wielodzietnych, 

wieloosobowych, żeby nie zakłócać pracy kontaktu dziecka z nauczycielem ze szkołą i tam, 

gdzie wskazali dyrektorzy szkół. Sami dyrektorzy szkół mieli również limity  w swoich 

szkołach sprzętu, który również użyczyli uczniom, gdzie była taka potrzeba. Z informacji, 

jaką mam tego sprzętu i oprócz tego, że są pewne problemy jeszcze z siłą czy sygnałem 

internetowym, ale wszystko działa na zasadzie dziennika z aplikacji Zoom, na Skype, 

messengerze, e-Podręczniku, programów multimedialnych te, które zaleca Ministerstwo 

Edukacji Narodowej. Szkoła, oczywiście szkoły posiadają wszystkie zmodyfikowane 

wzmocniony sygnał internetowy, ale z nim jest różnie jeżeli chodzi o warunki pogodowe i tak 

dalej i tak dalej. Więc myślę, że tutaj, wiemy do końca lutego na razie ten system pracy 

zdalnej w szkołach jest prowadzone zgodnie, co będzie dalej zobaczymy.  

W każdym bądź razie na dzień dzisiejszy frekwencja w szkołach jest w granicach 90 paru 

procent. To są pojedyncze przypadki dowóz następuje uczniów komunikacją szkolną 

dowozimy i tak dalej. 

- Kolejna rzecz, która, którą Państwo chciałem poinformować, tak jak mówiliśmy, ale jest to 

na biurku u mnie jest diagnoza, w ogóle jeżeli chodzi o strategię rozwoju, mówiłem to na 

komisjach. Województwo Świętokrzyskie, uczestniczymy jako związek Gmin Gór 

Świętokrzyskich, uczestniczymy jako przedstawiciele Gmin Konwentu, Wójtów, 

Burmistrzów, naszego województwa również w pracach szczegółowych komisjach tego 

zespołu do spraw właśnie wsparcia ośrodków, jakie są planowane na poszczególne działania. 

Muszę tutaj powiedzieć, że wniosek Gmin Gór Świętokrzyskich tam, które żeśmy składali do 

Marszałka w ochronie Parku Świętokrzyskiego i Gmin przyległych, on już został 

zaakceptowany przez Urząd Marszałkowski, bynajmniej odnawialne źródła energii. 

Weszliśmy w temat ochrony środowiska szeroko rozumianej, jak również w fotowoltaikę  

i szereg innych rzeczy, więc to jest bardzo nas ładnie tutaj lansuje. Przypomnę, że żadna 

gmina pojedyncza nie ma szans żadnych, żadnych oprócz dużych miast oczywiście, 



7 

 

aglomeracji, pozostałe zrzeszają się w pewne albo związki czy stowarzyszenia i tak dalej, tak 

jak chociażby nasza Gmina, która jest w 3 programach, czyli Związek Gór Świętokrzyskich, 

Gminy o niskich dochodach i również jesteśmy w tych Miastach, Gminach nad Kamienną, 

więc tutaj wszędzie z tych obszarów możemy korzystać z tego, z tych działań wsparcia 

finansowego. 

Również tutaj są programy środowiskowe, ochrony środowiska, jak i również ścieżek 

rowerowych, gdzie tutaj lansujemy, aby ta ścieżka jako rowerowa z Nowej Słupi, no Bałtów, 

no Ostrowiec ona była poszerzona do parametrów rowerowo-pieszych i również połączenie 

bo od Pawłowa na Wióry i od Wióry do Waśniowa. Być może uda się ten program zrobić.  

Z tym, że każdy samorząd musi ponieść koszty związane z koncepcją i programem, również 

programem funkcjonalnym tego i 11 gmin deklarowało się, że musimy być przygotowani, 

abyśmy, tak jak i w fotowoltaice robimy diagnozę gospodarstw również i ruszamy w ten 

sposób temat gazu jako Gminy te, które są, będą ekologiczne, więc jeszcze szereg zagadnień. 

Akurat dzisiaj o 11:30 będę prowadził Związek Gmin Gór Świętokrzyskich muszę tam być  

u siebie online, a jutro jest w Parku Świętokrzyskim też narada, odprawa właśnie na temat 

współpracy Parku z Gminami, które leżą na obrzeżach granicach Świętokrzyskiego Parku lub 

założeń parkowych lub pasm Ochrony Krajobrazowej. 

Przypomnę, że tutaj no uczestniczymy w tym bardzo mocno i chcemy, żeby to wszystko 

funkcjonowało również z korzyścią dla nas i jest to jedyna droga do pozyskania większych 

środków, pieniężnych. 

- Wniosek złożony na Fundusz Dróg Samorządowych. Powiem, że mieliśmy przygotowanych 

5 wniosków, mogliśmy złożyć 3 wnioski, jeden zasadniczy drogi, remont drogi w Nowym 

Skoszynie o długości 2 200 metrów on został na zasadniczej liście na 5 miejscu na 12 gmin, 

które w województwie zostały dofinansowane i na rezerwie byliśmy na 12 i 13 miejscu, jeżeli 

chodzi o drogi w Zajączkowicach i Grzegorzowicach. Zrobiliśmy tutaj akurat procedurę 

przetargową. Wyprzedziliśmy pewne rzeczy, ponieważ do 20.12 trzeba było mieć 

dokumentację i po przetargach mieć już umowy podpisane, wtedy moglibyśmy się ubiegać  

u wojewody o te pieniądze. 

To jest sporo, bo 80% środków, zaryzykowaliśmy. Szereg Gmin nie zdołało w tym terminie 

przedłożyć kompletu dokumentów i z naszej Gminy, 3 drogi weszły nam do realizacji, 3 

drogi, czyli te 3 drogi z rezerwy 12 i 13 miejsca, środki zostały umowy podpisane już  

w Kielcach. Termin realizacji tych zadań jest 31.07.2021, w związku z czym jest to ładny 

zakres zadań. 

Natomiast drogi 2 kolejne, które nie mogły być z racji ilości punktów, kolejne dwie drogi to 

jest Boleszyn, to dalszy odcinek o długości 2 300 i odcinek drogi 1 125 metrów Milejowice 

Pierwsze od strony Nagorzyc. One zostały teraz wrzucone jako drogi rezerwowe i będziemy 

ubiegać się z Funduszu Dróg Samorządowych na ten rok. 

- Chciałem poinformować, że również związek, nasze konwent Wójtów, Burmistrzów 

wystąpiliśmy tutaj w imieniu wszystkich Gmin rolniczych i nie tylko miasto gmin o to, aby 

zwiększyć pulę środków na tak zwane lokalne grupy działania i tu naszą Grupą Lokalną 

działania jest Łagów. Pamiętacie, że z tych środków wykorzystaliśmy pieniądze na remizy  

i na świetlice wiejskie, takie jak Garbaczów przy Witosławicach. 

Obecnie powiem później również Waśniów dostał spore pieniądze teraz na budowę i remont 

zupełny świetlicy. Wystąpiliśmy uchwałą do Ministra Rolnictwa, jak i do premiera o to, aby 

zwiększyć środki, utrzymać formę wsparcia na lokalnej grupy działania, bo one tutaj wiedzą, 

jakie te środki, żeby one nie były dzielone centralnie tylko tutaj, tak jak było do tej pory, bo 

wtedy podział tych środków był przypisany do poszczególnych gmin i te gminy 

wykorzystywały te środki w 100% to jest rzecz, którą żeśmy podjęli. 

Również podjęliśmy zapis jednomyślnie, wszyscy podjęli temat tutaj wniosku do Pana 

Ministra Edukacji Narodowej, jak i do związków zawodowych, do ministrów i Pana 
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Premiera, również o to, aby rozważyć ten artykuł 30-33 Karty Nauczyciela o tak zwanym 

JDU wyrównania średnim krajowych i artykułów innych, które mówią tutaj o środkach, które 

z racji tego obniżaliśmy ilość etatów czy inaczej zwiększaliśmy etaty, ale te etaty były 

rozdrobnione z racji tego, że wchłonęliśmy nauczycieli z likwidowanych gimnazjów  

w szkołach i to doprowadziło do rozszczelnienia, że tak powiem systemu wynagradzania. Jak 

powiedziałem, w tym roku wypłaciliśmy na dwie szkoły, bo mamy w Waśniowie 250 tysięcy 

JDU. To jest kolejny problem, bo to musieliśmy wypłacić ze środków własnych, ponieważ 

pieniędzy, które, które dostajemy z subwencji, nie wystarcza na bieżące funkcjonowanie 

oświaty. 

-Kolejny temat, który jest istotny, to jest fundusz przewozowy, fundusz transportowy. Udało 

nam się, zresztą materiał będzie przedłożony na dzisiejszej sesji. Jesteśmy Gminą, która ma 

33 kursy ustanowione na terenie Gminy w różnych relacjach tutaj przewozowych, łącznie 

przewozami 1-5 ale również i w wolne soboty i w niedziele. 

Również do tego dołączyły 2 spółki MelMan i MelBus z Kielc, który też będzie jeździł na 

trasie przez Nową Słupię do Ostrowca, który nie był wykazany w tych przewozach tutaj 

powiatowych. Niemniej trzeba powiedzieć, że w powiecie bardzo dobrze nam się uzgodniło 

te kursy ilości, my dokładamy tutaj tam niecały 60 tysięcy, powiat i pozostałą kwotę środków 

bo jest to prawie, Powiat Ostrowiecki ma prawie 2 miliony dofinansowania środków na 

przewozy te, które są właśnie. My mamy najwięcej linii przewozowych i tych kursów, które 

wspólnie z Państwem Radnymi i Sołtysami również żeśmy tutaj to koordynowali. 

Oczywiście jest możliwość jeszcze przesunięcia tych kursów godzin, ewentualnie zmiany 

ewentualnie to jeszcze powiedzmy tras docelowych, ale to już w trakcie myślę wyjdzie. No 

dzisiaj jeszcze wiemy, że te ograniczenia są duże, autobusy jeżdżą. No wczoraj miałem 

przykład, że autobus, który jedzie do Wronowa, jechał z 3 osobami. 

Wracał z Wronowa przez Garbacz, Janowice do Jeżowa i z Jeżowa miał 0, do Ostrowca no 

bynajmniej tak widziałem więc te przewozy nie są tak bardzo częstotliwe. 

- Jedna, kolejna rzecz to jest krótko, Proszę Państwa to jest temat, podpisaliśmy w sumie 

wszyscy udziałowcy jako ZUO Janik mówimy tutaj o Zakładzie Unieszkodliwiania Odpadów 

na Janiku w systemie obiegowym podpisana została uchwała, którą żeśmy przyjęli wszyscy 

jako wspólnicy, Gmina Ostrowiec, Kunów, Starachowice, Bodzechów, Łagów, Waśniów, 

Ćmielów i Bałtów. Obniżona została cena za jedną tonę odpadów zmieszanych do kwoty 380 

złotych, 15 złotych na, taniej została obniżona ta kwota, ona funkcjonuje, będzie 

funkcjonować od 1 marca tego roku. 

-Jak z Państwem żeśmy rozmawiali udało się, ponieważ Związek Gmin Gór Świętokrzyskich 

wystąpił do Pana Premiera i również do Ministerstwa Rozwoju o rozważenie 

współfinansowania dofinansowania Gmin z terenu Gmin właśnie Związku Gmin Gór 

Świętokrzyskich sfinansowanie i pomoc wsparcie dla tych Gmin. 

Jak się Państwo dowiedzieli, wiedzieć o tym, że 4 gminy w zasadzie 5, bo związku Gmin 

Bodzentyn, Nowa Słupia, Bieliny, Waśniów dostaliśmy tą kwotę rekompensaty, które  

w kwocie 5 milionów złotych z tytułu uznania Gmin Górskich i Gmina Baćkowice. 

My tu żeśmy przeliczyli, wyjaśnialiśmy na komisjach, na czym to polega, jaka to kwota może 

być i na co ona może być przeznaczona. W związku, z czym rozmawialiśmy, wystąpiliśmy po 

raz kolejny do Pana Ministra, również i Pana Posła Ministra, jednocześnie w rządzie Pana 

Premiera, do spraw samorządu Pana Posła Cieślaka, który jest z naszego województwa, 

rozmawialiśmy online, twierdzi, że nie można udzielić wszystkim Gminom tym, który są 

poniżej 500 metrów w związku, z czym one nie otrzymają, mają przedsiębiorcy otrzymać tą 

formę pomocy na bazie tarcz, które są uruchamiane. Natomiast my mamy to wsparcie  

w turystykę, oczywiście nie u nas, to będzie kwota niecałe 2 miliony, bo to chodzi o tak 

zwany przelicznik czteroletni bodajże wstecz, ilość środków inwestycyjnych, środki 

inwestycyjne. Więc tutaj jest to temat, ale ważne, że te pieniądze dotarły, one będą wspierać  
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i pomagać nam tutaj działać, że tak powiem w tym obszarze i jedyną rzeczą, która tu była 

możliwa to mamy ten drugi etap rewitalizacji Waśniowa, o którym tutaj szerzej na komisjach 

mówiłem. Natomiast ten wniosek został skierowany terminowy, musiał być do 12 przesłany 

drogą mailową, jak i z potwierdzeniem do strony rządowej. 

Nie będę mówił, bo nie są rzeczy, które ktoś chciał wejrzeć, jakie jest tarcza, jakaś forma 

wsparcia dla przedsiębiorców i tych, którzy prowadzą działalność turystyczną. Otrzymaliśmy 

od Pana Ministra odpowiedź, jest tutaj około 20 parę stron tego, tej odpowiedzi. 

-Proszę Państwa, to co mówiłem o PFRON-ie, wrócił ten temat chyba od 2 lat i jest  

z powrotem przez samorządy, jednostki mogą składać jak wiecie samochód, który u nas 

volkswagen jeździ, dość dużo niestety, przejechał już prawie 600 tysięcy kilometrów, 

odmawia już w niektórych sprawach posłuszeństwa. 

Chodzi o bezpieczeństwo przewozowe, szczególnie dzieci, które przewozimy do szkół 

specjalnych. W związku z czym wystąpiliśmy z wnioskiem do Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Ostrowcu Świętokrzyskim o zabezpieczenie środki na zakup właśnie 

takiego środku do przewozu mikrobusem do 9 osób siedzących. Próbowaliśmy tutaj na wózki, 

ale nie damy rady, bo na dzień dzisiejszy przewozimy osoby i dzieci do szkół specjalnych  

z defektami, ale nie mamy dzieci przewożonych na wózkach inwalidzkich w związku, z czym 

nie możemy się ubiegać o tą wyższą kwotę 105 tysięcy, 80 tysięcy maksymalnie możemy 

dostać środków na to wsparcie. 

-Kolejna rzecz, która jest to jest. W tej pierwszej transzy, mówimy tutaj o środkach, jakie 

otrzymaliśmy, znaczy wnioskowaliśmy do Krajowego Programu Odbudowy z naszego 

Powiatu otrzymała tylko Gmina Bałtów i Ćmielów, wszystkie pozostałe gminy nie otrzymały 

tego. 

Poszło to bardzo mocne wystąpienie zarówno Związku Gmin naszego regionu 

wojewódzkiego jak i poszczególnych jednostek samorządowych na jakiej podstawie w jaki 

sposób te kryteria dobierano, udzielano tych środków czy wsparcia wniosków które poszły do 

realizacji. Oczywiście, było mnóstwo artykułów prasowych, innych i tak dalej. 

My po raz kolejny złożyliśmy wnioski, to jest za pośrednictwem wojewody. One były 

składane do 28.12 i tak jak mówię wnioski złożyliśmy w następujących sprawach, możemy 3 

wnioski złożyć, To jest tak wymiana zbiorników wieżowych Pękosławice, Śnieżkowice 

V150, budowę stacji hydroforowych z dokumentacji dotyczącej regulacji ustawy ciśnień, 

modernizacji SUW Piotrów, unormowanie gospodarki wodno-ściekowej przez wóz 

ascenizacyjny do opróżniania przydomowych oczyszczalni ścieków i modernizację zbiornika 

400 metrów 3 na Kowalkowicach. To jest jedno zadanie, drugie to jest wartość 2 miliony 

złotych. 

4 miliony złotych to jest budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy 

Waśniów etap 5, 250 sztuk fabrycznie nowych, dopuszczonych zgodnie z atestem  

i dopuszczeniem Polskich i unijnych norm notyfikowanych i tak dalej. Mamy już kolejną listę 

osób chętnych, jest ponad 220 osób chętnych na oczyszczalnie na kolejny etap. 

Jak wiecie było to zadanie realizowane z PROW-, tylko 63% resztę musieliśmy dzielić na 

samorząd i na mieszkańców więc mieszkańcy płacili tu 3 tysiące my około 5 tysięcy  

z dokumentacją plus dopłata do istniejących inwestycji. 

I kolejne zadanie to 3 miliony 200, głównym celem projektu jest 4 zadań, to jest Waśniowskie 

Błonie, zagospodarowanie zbiornika, rozbudowa Gminnego Ośrodka Kultury z doposażeniem 

do sali widowiskowej biblioteki gminnej wraz z zapleczem, remonty wielofunkcyjnego 

boiska przy zespole szkół w Waśniowie, budowa sieci monitoringu bezprzewodowego dla 

tych wszystkich zadań. 

To wszystko zostało zgłoszone, terminowo przesłane i zostało w ustawowym terminie 

złożone. 
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- Kolejną rzeczą, którą Państwa informowałem jest krótka, podpisaliśmy z pracownią badań 

archeologicznych Panem Glińskim nadzór nad 8 oczyszczalniami przydomowymi, które są  

w tak zwanych strefach archeologicznych i muszą być nadzór archeologiczny nad tymi 

obiektami w związku z czym takie było zalecenie Konserwatora Wojewódzkiego Zabytków, 

jak i przyrody do tych zadań, one zostały zrobione, co prawda on termin realizacji do 30.03. 

Jeżeli warunki pogodowe nie pozwolą, będziemy przesuwać umowę z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska co do przedmiotowego zadania. 

- I ostatnia rzecz, która w tych informacjach oczywiście jest dużo, ale chciałem skrótowo 

przekazać, bo są informacje bardzo istotne. Również do 12 lutego mieliśmy napisać do 

KOWR-u, ponieważ wpłynął wniosek pamiętacie wcześniej skorzystałem około 3 miliony 

200 na różne inwestycje związane z gospodarstwami po PGR-owskimi również. Temat 

dotyczył tutaj, że na te gospodarstwa możemy wystąpić w sumie na 5 milionów, wnioski, 3 

wnioski na realizację zadań związanych z gospodarowaniem po PGR-owskimi. Oczywiście 

może być kanalizacja, może być wodociągowanie, mogą być drogi wewnętrzne, chodniki, 

obiekty, świetlice, oświetlenie zewnętrzne, ewentualnie w remizie strażackiej i tak dalej i tak 

dalej. 

No i tutaj w tym obszarze było trochę braku przesyłu informacji czy wiadomości, bo 

założenia były, że można składać na termomodernizację budynków, nawet tych, które są 

przejęte przez osoby fizyczne. 2 dni przed złożeniem projektu stwierdzono, że jednak nie 

można ani na budynki na bloki, ani na budynki indywidualne, ani na termomodernizację na 

fotowoltaikę na tych obiektach. No i musieliśmy te wnioski w jakiś tam sposób korygować. 

Niemniej te wnioski zostały złożone w obszarze, jakby w 2 obszarach. I musimy posiadać tam 

proszę państwa, albo teren budowlany, albo własność żeby na tym można było realizować.  

I tak, żeśmy wymyślili, że na Kowalkowicach na obiekcie tym wieżowym, ciśnieniowym 

będzie remont zbiornika wieżowego, wymiana wyposażenia na energooszczędne. 

Zostanie to również ogrodzenie, ciągi piesze, fotowoltaika 40 kV, bo do takiej możemy 

ubiegać się przez zakłady energetyczne i również wymiana wodociągu prawie 800 metrów na 

tym odcinku od Dobruchny do Kowalkowic, ponieważ na tej linii zasilającej 225 bardzo było 

w minionym czasie, latach dużo awarii, chcemy to wymienić z racji tego, że w latach czy 

1993 czy 1994 tam były położone rury plastikowe firmy słowackiej nie Gamratu z Jasła i na 

tych właśnie ciągach ciśnieniowych jest najwięcej awarii. Chcemy, żeby tam nie było szkód 

w polach upraw, innych rzeczy. Jeżeli się to uda to był ten ciągu zrealizowany, zrobiony. 

I również wnioski komplementarne mają wtedy szansę, jeżeli tutaj społeczność wiejska 

występuje w zasadzie w miejscowości Wronów, Dobruchna, Kowalkowice, Sarnia Zwola, 

Mirogonowice na budynek na takiej sali spotkań, żeby to były integracyjne spotkania, 

łazienki, było wyposażenie. Planujemy taką rzecz z racji tego, że są to grunt, jest kawałek 

gruntu budowlanego, jest zgoda na ewentualnie przejęcie tego gruntu, zagospodarowanie, 

parking, place zabaw i tak dalej, po byłym, po byłym magazynie, że tak powiem  

w miejscowości Sarnia Zwola. I to jest wartość obiektu, tam poprzednie z milion złotych tu 

jest 935 tysięcy. 

To są wnioski intencyjne, z tego co Proszę Państwa powiem, 46 Gmin złożyło wnioski na po 

PGR-owskie gospodarstwa. Niektóre wnioski są po 5 milionów. Wartość tych wniosków na 

nasze województwo będzie około chyba 16 czy 18 milionów w związku z czym 

prawdopodobnie te wnioski zostaną okrojone do wartości może 300-400 tysięcy na wniosek 

lub na daną gminę, więc tutaj prawdopodobnie ilość środków zweryfikuje, że tak powiem, że 

tak powiem chęci czy zapotrzebowanie poszczególnych jednostek samorządowych. 

-I na koniec ostatni temat, który chyba jest bardzo ważny i istotny dla nas wszystkich. 

Proszę Państwa, tak jak powiedziałem, jest taki punkt trochę o strażach pożarnych, zanim do 

niego przejdę, to jeszcze powiem, że w Powiecie rozmawialiśmy z Panem Mroczkiem jak  

i z Panem Wicestarostą na temat zadań i na następny tydzień umówieni jesteśmy na 
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propozycję rozwiązywania spraw związanych bezpośrednio z możliwościami, chociaż wiemy, 

że jeszcze nie wiemy, jak będzie funkcjonował Fundusz Dróg Samorządowych, jak będą, czy 

będą drogi, środki powodziowe i szereg innych rzeczy. W związku z czym mamy przedłożyć 

stosowną propozycję i ewentualnie wspólne zadania. Wspólne powtarzam te, które dotyczą, 

dotyczą małych zadań czy małych spraw, tak jak chociażby odcinek drogi 240 metrów 

między realizowanym tym odcinkiem z Powiatem w tamtym roku, a między Małym Jodłem,  

a Kotarszynem, bo to jest ten wniosek, nie warto składać na taką wartość i na taką wielkość, 

więc będą to wspólne zadania, które będziemy współfinansować samorządom. 

To tak bardzo ogólnie też mamy mieć informację, jakie ewentualnie przedsięwzięcia są 

planowane przez powiat na terenie naszej gminy. 

- Proszę Państwa i przejdę do tej informacji, którą już widać na slajdzie, ale zanim to zrobię, 

to obecnie Ochotnicza Straż Pożarna podpisała umowę na dofinansowanie z Biurem z SBR 

Świętokrzyskim Biurem Rozwoju Regionalnego. To nasze zabiegi również, które miały 

miejsce przez lokalną grupę działania i środki, które pozostawały w działaniu w Łagowie  

i dofinansowanie z PROW-owu mamy 112 tysięcy na to, aby wyremontować całą świetlicę, 

łącznie z łazienkami z kuchnią, poszerzenie o pomieszczenia te, które były magazynowe tutaj 

w remizie plus wymiana stolarki drzwiowej okiennej, elektryka, wyposażenie tego obiektu, że 

tak powiem łącznie z tego na ten natrysk dla strażaków po akcji i tak dalej i tak dalej. 

Wszystko to jest podpisane i ta umowa została proszę państwa już wdrożona do realizacji. 

- Równie w związku z tym, że jak widzimy na slajdach na zdjęciach była możliwość wsparcia 

finansowego, no przede wszystkim to musiał być gest dobrej woli i chęć samorządu, więc 

tutaj każde słowo pod adresem samorządu, Rady Gminy, myślę urzędu przyczyniło się do 

tego, że zrobiliśmy pierwszy krok, żeśmy dali swoje pieniądze i pozyskaliśmy kolejne na 

środki na, na ten pojazd. Niemniej dostaliśmy również zapytanie od Komendanta 

Wojewódzkiego, czy w tym roku przewidujemy ewentualnie zakupy dla jednostek. 

Trzeba powiedzieć, że złożyliśmy deklarację na piśmie do Pana Starszego Brygadiera 

Krzysztofa Cioska Świętokrzyskiego Komendanta Wojewódzkiego w Kielcach. 

Również 2 wnioski, jeden to jest na samochód do Waśniowa na ratownika jedynkę, bo Ford 

ma już 22 lata i on już też przy powodziach był i w Ostrowcu raz zanurzony potem był przy 

powodzi w miejscowości Łubnice, potem Sandomierz, tam miał problem z częściowym 

podtopieniem, więc wiadomo jak to jest tak jak samochód, chociażby w Witosławicach Star 

MAN stary, który był no i tutaj wnioskujemy, ponieważ jest szansa żebyśmy otrzymali środki 

zewnętrzne. Deklarujemy 100 tysięcy samochód z napędem 4x4 do Waśniowa.  

I drugi pojazd chcemy zmienić ponieważ jak widzieliśmy, byłem przy pożarze ostatnio  

w Boleszczynie samochód, który podjechał Tatra, która niestety ma 74 rok, że tak powiem 

swój rodowód, nie wiem czy większy dym był za samochodem na Tatrą czy przy tym 

pożarze. Oczywiście żartobliwie, ale rzeczywiście tak było, że samochód ten no może jest  

z wyglądu estetyczny, taki powiedzmy zabytkowy, ale w działaniach on się nie bardzo 

sprawdza, ponieważ ma przedział jeden plus dwa, nie można za wiele zrobić jedynie jego 

zaletą jest to, że ma napęd na 3 osie i ma na sobie 10 tysięcy litrów wody, to jest ten plus. 

I tu wystąpiliśmy również o samochód średni dla jednostki w Mominie, przepraszam, tam jest 

akurat 28 strażaków, które mają wszelakie uprawnienia i wszystkie inne rzeczy, samochód 

Opel Movano stosunkowo ratownik drogowy no i brakuje tego samochodu średniego. Jaki 

będzie efekt tego zobaczymy dalej. 

Natomiast to co tutaj oglądamy widzimy to jest efekt właśnie wspólnych działań, dlatego ja 

też swoją drogą chciałem jeszcze raz całej Radzie podziękować za to, że wchodzimy na ten 

wyższy stopień organizacyjnej działań strażackich, ale do dla bezpieczeństwa naszych 

mieszkańców, naszych sołectw, bo to nie jest dla strażaka czy dla mnie, czy dla kogokolwiek, 

tylko dla nas wspólnych, bo to jest narzędzie w ręku, w ręku strażaków i to jest chyba rzecz 

bardzo istotna, ważna, że o ten element dbamy odtwarzamy ten tabor wcześniej Mercedes  
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w Waśniowie, potem był Opel Movano, był Opel Vivaro, samochód dla Garbacza, no i szereg 

pozyskany samochód Mercedes dla Grzegorzowic, no i myślę, że to jest to, co dajemy my, że 

tak powiem, no narzędzie w ręku do sprawnego normalnego funkcjonowania ludziom, którzy 

ochotniczo bez jakiegoś tutaj zahamowania świadczą swoją rzecz na rzecz ratowania życia  

i mienia innych ludzi. 

W ramach tego zadania OSP Witosławice właśnie dostarczono średni samochód. W zasadzie 

można powiedzieć, że to jest wpół ciężki samochód, ponieważ on ma na sobie 4 600 litrów 

wody i 500 litrów środka pianotwórczego. Samochód waży, to jest tak zwana 18 320 czyli 18 

ton, 320 koni, napędy na 2 osie. Samochód, który daje szansę poruszania się niemal  

w każdym terenie. Koła bliźniaki wyposażony w najjaśniejsze znaczy 30 tysięcy lumenów na 

górze plus pompy Rosen Bauera plus szybkie natarcie, przedziały desantowe, proszę państwa, 

agregaty prądotwórcze, pompy, piły czyściciel na drodze. Szereg urządzeń, w środku pompy, 

same urządzenia jak butle powietrzne dla strażaków z pełnym wyposażeniem, łączność 

radiowa między systemem sterowania kierowcy a tyłem na zapleczu, tylna klapa podnoszona 

do góry, żeby nie padał śnieg, deszcz nie zakłócał pracy, środki łączności, ledowe, ledowe 

doświetlenie pojazdu na bokach z przodu ma tak zwane flarę przednią, która doświetla do 60 

metrów prawie do przodu, no co ja mogę powiedzieć więcej. 

O samochodzie no, no, no wszystko ma niezbędne, jest to najnowszy samochód. Mówiłem  

o tych właśnie o klapie, o podnośnikach o tak zwanych żaluzjach bocznych i o podestach 

podnoszonych i tak dalej, i tak dalej, wyciągarka z przodu która ma 14 ton wyciągu, już 

nowymi parametrami, urządzeniami, no jest to najnowszy pojazd w powiecie można 

powiedzieć bo wyszedł, że tak powiem miał być zrobiony do końca z poślizgiem, ponieważ 

nie było, nie było podwozi, Grasów w Austrii było opóźnienie do 2 tygodnie, ale myślę, że 

nic się nie stało. Wszystkie sprawy zostały dograne tutaj zarówno z tymi, którzy umowy 

podpisali, a powiem także Marszałek dołoży 20 tysięcy, Gmina Waśniów dołożyła 360 

tysięcy, Wojewódzki Fundusz 360, środki od Komendanta Głównego 90 tysięcy no i sama 

firma mototrak włożyła tutaj od siebie formę no takiego upominku prezentu około 12 tysięcy 

w sprzęcie, który jest wyposażony. W związku z czym, no ma zraszacze jeszcze przed 

samochód cały na całej u siebie do gaszenia traw i innych rzeczy, no i tak dalej jest. No co 

byśmy nie powiedzieli, samochód jest najnowszej generacji. 

Życzę tutaj tym chłopakom, strażakom, Prezesowi, żeby wyjeżdżali jak najmniej do działań 

ratowniczych, ale rzeczywiście dbają o to wszystko. Jest to jednostka, która w Waśniowie 

najwięcej wyjeżdża, potem Momina, która niestety już z 18 prawie 30 parę wyjazdów się 

stało w tamtym roku, natomiast jednostki te są no pierwszą rzutowe, jak mają sprzęt i są 

zabezpieczeniem dla strażaków Państwowej Straży Pożarnej. 

Myślę, że to jest następny element, który pokazuje, że również bardzo mocno jako samorząd 

dbamy również o sprawy bezpieczeństwa, bezpieczeństwa na drogach, o budowanie nowych, 

również o to, co na nich się dzieje, oby ich było jak najmniej albo wcale, tego im z całego 

serca życzę, ale w tym miejscu wszystkim druhom strażakom dziękuję z terenu Gminy 

Waśniów, a skoro jest Witosławice, to szczególne podziękowania na wasze ręce, bo dbacie  

o ten sprzęt, dbacie, szkolicie się. Jest 5 w tej jednostce jest 5 druhów, którzy są zawodowymi 

strażakami, więc podnoszą standard bycia i wiedzy w tych jednostkach znają się na sprzęcie, 

znają się na każdej dziedzinie pożarnictwa, szkolą się młodzi i to jest ważne, że jest kolejnych 

10 młodych druhów strażaków, adeptów, którzy chcą przyjść. To jest właśnie to przyciąga, bo 

jest sprzęt, są warunki, są ludzie, którzy potrafią we właściwy sposób pokierować tym 

wszystkim, są odpowiedzialni i to jest ważne, budują właśnie taki gwarant bezpieczeństwa. 

Za to wam z całego serca chciałem Panie Prezesie na twoje ręce i naczelnika podziękować. 

Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję Panu Wójtowi za sprawozdanie  

o wydarzeniach zaistniałych między sesjami. Teraz Pan Prezes Paweł Matuszczak chciał 

zabrać głos, proszę. 

Prezes OSP Witosławice Paweł Matuszczak: Chcielibyśmy złożyć podziękowania dla 

Pana Krzysztofa Gajewskiego, Wójta Gminy Waśniów, Prezesa Związku Powiatowego OSP  

w Ostrowcu Świętokrzyskim.  

Druhowie OSP Witosławice składają Panu serdeczne podziękowania za wsparcie inicjatyw na 

rzecz rozwoju naszej jednostki oraz wszystkich jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych  

w Gminie Waśniów. Doceniamy Pana wszelkie starania i zaangażowanie w pozyskaniu 

środków na zakup średniego samochodu ratowniczo gaśniczego z układem napędowym 4x4 

w wersji uterenowionej. Zapewniamy, że samochód ten podniesie sprawność operacyjną 

naszej jednostki i będzie dobrze służył społeczeństwu Gminy Waśniów. Zgodnie ze starym 

powiedzeniem Bogu na chwałę, ludziom na pożytek. Składamy serdeczne podziękowania za 

pomoc, życzliwość i bardzo dobrą współpracę, jednocześnie życzymy zdrowia oraz wszelkich 

sukcesów zawodowych i osobistych. 

Ze Strażackim pozdrowieniem Zarząd Jednostki OSP w Witosławicach. 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni w imieniu Druhów w Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Witosławicach chcielibyśmy serdecznie podziękować za okazane wsparcie, za 

życzliwość, za zrozumienie oraz za znaczące środki z budżetu Gminy Waśniów, który, za 

które był możliwy zakup tego samochodu, proszę przyjąć od nas ten drobny upominek. Na 

kubku widnieje nasz samochód do kubka może kiedy indziej. 

Przewodniczący: Kubek będzie przechodni każdy z Radnych będzie. 

Prezes OSP Paweł Matuszczak: Każdy, każdy z Państwa dostanie taki.   

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję druhom, z tego, co ustaliliśmy przed sesją, 

teraz druhowie z OSP Witosławice zaprezentują nam nowy nabyty sprzęt w postaci wozu 

bojowego, z tego co Pan Wójt powiedział 18 tonowego z wieloma możliwościami, tak. 

Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy aby obejrzeć radiowóz. 

 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Wznawiamy obrady po przerwie, po, że tak powiem 

obejrzeniu wozu bojowego stwierdzamy, iż jest to bardzo piękny wóz. Co prawda strażaków 

już z nami nie ma, ale życzymy im, aby używali tego wozu długo i przez długie lata  

i skutecznie oraz żeby wyjeżdżali jak najczęściej do ćwiczeń jak najmniej do akcji. 

Jesteśmy dalej w punkcie 5 z ustaleń przed sesją, proszę o zabranie głosu Radnego Rady 

Powiatu Pana Janusza Gołdyna. 

Radny Rady Powiatu Janusz Gołdyn: Dziękuję, dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Szanowni Mieszkańcy gminy Waśniów, proszę Państwa, ja dzisiaj tutaj, no 

chciałem podjąć kilka ważnych takich, pilnych spraw dla mieszkańców gminy. 

Przede wszystkim chcę Państwa poinformować o zatwierdzonym budżecie na rok 2021. 

Powiatowy budżet wynosi ponad 174  miliony złotych. I powiem Państwu szczerze, że po, po 

rozmowie w klubie doszliśmy do wniosku, że tylko praktycznie 30% tej sumy, że tak powiem 

wydatkowana jest na inwestycje. W budżecie się znalazł projekt, Proszę Państwa, projekt 

inwestycji, może odczytam: Opracowanie dokumentacji projektowej dla zadania pod nazwą 

"Rozbudowa drogi powiatowej numer  0646T, od kilometra 3+591 do kilometra 4+591 jeden 

miejscowości co Kowalkowice w gminie Waśniów ta inwestycja miała kosztować, był to 

nakład rzędu 200 tys. zł. My proszę państwa, jako Klub Prawo i Sprawiedliwość 

głosowaliśmy przeciw, czemu? Uważaliśmy, że budżet po prostu jest mało rozwojowy, tych 

inwestycji, co prawda było bardzo wiele, było założeń mnóstwo. 

Pani Starosta w mediach i tu również na komisjach, sesjach również ano stwierdzała, że 

inwestycje będą rzędu ponad 20-kilku milionów złotych na cały, na cały powiat. 

Szanowni Państwo 5.02 mieliśmy akurat sesję. 
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Ja zabrałem akurat w tym punkcie głos i powiem tak, że ten właśnie, ten projekt został 

usunięty. Może nie tak, on został przez przesunięty na rok kolejny, na 2022. Czyli innymi 

słowy, no nie mamy żadnej inwestycji tutaj w tej chwili w gminie Waśniów, żadnej. 

Ubolewam nad tym bardzo i inni mieszkańcy również, bo, bo powiedzmy sobie szczerze, że 

spotykam się z ludźmi, no nie formie jakiś zebrań spotkań, ale po prostu na ulicy tak, część 

oczywiście pisze do mnie również i no stwierdza, że, że no nic się nie dzieje. Nie ma, nie ma 

żadnego ruchu. To jest jedna kwestia. A jeszcze przypomnę, że to są pieniądze  z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych, więc pieniądze w sumie pewne i  one będą na koncie po 

prostu starostwa. 

Oprócz tego również powiedzmy sobie "wyleciało kilka również innych inwestycji" czy to w 

gminie Bodzechów, czy to Kunów, czy to powiedzmy sobie również innych ościennych 

gminach, a to jest pula około 2,5 miliona złotych. Także tutaj przekazuje Państwu najświeższe 

informacje jeśli chodzi o inwestycje drogowe, tak.Jak sobie przypominam rok temu, tylko był 

wykonany odcinek w Nosowie. Również w tym miejscu, również pragnę podziękować za 

wykonanie częściowo chociaż tej drogi, no bardzo, że tak powiem długo, długo lat 

czekaliśmy, wiele lat czekaliśmy na to żeby  ten odcinek w Piotrowie zrobić. Jest jeszcze ten 

odcinek, kolejny etap myślę, że Kunów, Pan Burmistrz Łodej również się wywiąże z tego,  

z tego po prostu projektu i ta droga w końcu będzie wykonana w pełni. 

Proszę Państwa, kolejna sprawą, którą chciałem poruszyć, to przede wszystkim tu mam 

takie, taką prośbę, taki apel do Pana Wójta, bo tak jak mówiłem wcześniej, kontaktuje się  

z mieszkańcami, z rodzicami dzieci i no i mówią w ten sposób: Dlaczego nie, nie można 

korzystać z obiektów sportowych? Dlaczego szkółka, szkółka piłki nożnej nie może 

funkcjonować? Z tego co wiem, Proszę Państwa, w innych gminach, w Ostrowcu takie 

szkółki normalnie funkcjonują. Owszem, w pełnym reżimie sanitarnym. My mamy piękny 

obiekt, możemy się tylko chwalić i szczycić się tym, że mamy ładną halę, piękną, jedna sala 

w Waśniowie, druga w szkole, w której uczę, w Mominie, cały obiekt, super. Cieszę się 

bardzo i mieszkańcy również są z tego po prostu bardzo rad, ale no jest taka prośba żeby 

jednak Pan Wójt, no tutaj zgodę wyraził na to, żeby, żeby ten obiekt był w końcu 

uruchomiony i dzieci mogły w pełni po prostu korzystać z tej sali, tak. 

Proszę Państwa, kolejna sprawa, którą chciałem poruszyć, to kwestia przewozów 

autobusowych. Pan Wójt mówił, że chyba tak, że 33 chyba jest połączyć w sumie. 

Owszem, 14 linii, jeśli chodzi o Powiatowe Przewozy Autobusowe i też mam taki sygnał od 

mieszkańców, że owszem fajnie one są i wiem, że się pojawiły rozkłady wreszcie, chyba 

dzięki interwencji Pana Radnego Buczkowskiego, więc chylę, chylę czoła super. 

I kolejna sprawa to to, że mieszkańcy zgłaszają, ja wiem, że to pod koniec roku trzeba 

budować, znaczy projekt stworzyć. Ja ten projekt, który Pan podpisał miałem w sumie 

następnego dnia u siebie na mailu, bo mam ścisły kontakt z Panem Mroczkiem czy innymi 

kierownikami, którzy zajmuje się, zajmują się tą kwestią, tak. I brakuje, mieszkańcy zgłaszają 

to tak na przyszłość, żeby po prostu więcej było tych połączeń, Proszę Państwa, w weekend, 

sobota, niedziela, brakuje ich. I to w godzinach od 6 do godziny 9. Ja wiem, że to są 

przyziemne takie sprawy, ale no myślę, że no ważne takie, takie podstawowe jakby dla, dla  

mieszkańców naszej, naszej gminy. 

Kolejną sprawą, którą chciałem się tutaj również z Państwem podzielić, to troszeczkę 

mnie, no zdziwiło  stwierdzenie Pana, Pana Wójta, że na razie gazyfikacji w gminie Waśniów 

nie będzie, bo za mało jest chętnych i tak dalej. No powiem tak, Proszę Państwa, ja mam 

kontakt, i z Senatorem Rusieckim, Senatorem Andrzejem Kryjem i dzięki niemu udało mi się 

zaplanować spotkanie z panem, proszę państwa, Dyrektorem Słoniewskim. Kim on jest? Jest 

to Dyrektor Spółki Gazowniczej w Kielcach. I takie spotkanie się odbędzie. Odbyłem z nim 

rozmowę telefoniczną, ale nic mi nie mówił o tym, że  się nic w tej akurat kwestii nie da 

zrobić. Być może są takie plany, że z różnych ościennych gmin może ta po prostu nitka pójść, 
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więc mamy się spotkać pod koniec lutego i omówić konkretnie, ma przygotować cały projekt, 

szkic i po prostu być może będzie on obecny na tym spotkaniu również pan Andrzej Kryj  

i wtedy po prostu poinformuję Państwa na kolejnej sesji, jakie, jaki był wynik tej rozmowy 

tak. Bo, no, muszę podkreślić wiele, bardzo dużo osób pyta o gaz, czy będzie, bo to już mija 3 

rok, to znaczy Proszę Państwa to jest 3 rok kadencji i na razie, no na razie nic nie ma. Wiem, 

że tylko kawałeczek nitki jest od strony Pawłowa, jest przyłączenie, nie wiem 1 czy 2 domy 

tylko. Ja, wydaje mi się, że na pewno wiele by było, wielu by było chętnych, tak. Owszem, tu 

się zgodzę, że jest duże rozproszenie w gminie, że trzeba będzie po prostu zrobić projekt, że 

trzeba by się spotkać w jakiś sposób, no skontaktować z ludźmi. Myślę, że trzeba ankiety 

jeszcze raz zebrać, bo, bo przypominam, że takie chyba ankietowani było również w 2020 

chyba albo 2019. Wiem, że taką samą ankietę po prostu wypełniałem. Więc ja myślę, że 

jeszcze raz, jest warta gra świeczki, więc powiem tak, no my jako jedyna gmina, no nie, nie 

mamy gazu, a powtórzę jeszcze raz ludzie no chcą, żeby, żeby się przyłączyć. 

Wiemy, że to jest ekologiczne ogrzewanie, dobre źródło energii, no trzeba wydaje mi się, że 

patrzeć z wizją na rozwój naszej naszej gminy i myślę że odgórnie kiedyś przyjdzie,  że tak 

powiem taki przepis, że, że będzie trzeba usuwać po prostu kotły te, które, w których się pali 

węgiel czy inne czy inne po prostu paliwa. Więc no gaz wydaje mi się że jest taką 

przyszłością, jeśli chodzi o funkcjonowanie naszej, naszej gminy, tak. 

Kolejna sprawa, którą jeszcze chciałem poruszyć, to mianowicie kwestia odśnieżania 

dróg powiatowych. Powiem państwu szczerze, no napisałem kilka interpolacji raczej 

kontaktuje się, mam bardzo dobry kontakt z Naczelnikiem Mroczkiem. Dobrze 

współpracujemy i powiem tak, że te drogi chyba były w momencie, kiedy nastąpił atak zimy 

raczej były w dobrym stanie, tak. Były odśnieżane na bieżąco. Dzwoniłem często, nie 

spotkałem się z żadną odmową, wręcz odwrotnie pan tutaj Mroczek, że tak powiem, 

zapewniał mi, że służby będą szybko po prostu działać i myślę, że tak było, także z tego 

jestem bardzo rad, cieszę się, no wiemy. Działamy wszyscy dla mieszkańców, nasz mandat, 

każdego z nas po prostu ma służyć innym ludziom, tak. 

Panie Wójcie jeszcze na taką kwestię, bo, no świetnie, wóz strażacki jest bardzo 

potrzebny. Cieszę się bardzo, że taki wóz jest w gminie Waśniów, najnowszy chyba  

w powiecie. No ale nie może Pan zapomnieć również o tym, że ja mam informację  

z pierwszej ręki, że gdyby nie pomoc, wsparcie Pana Andrzeja Kryja, no to też by było ciężko 

uzyskać zgodę na to, żeby otrzymać dofinansowanie i po prostu sprowadzić, uzyskać ten wóz. 

Także trzeba mówić wydaje mi się całą prawdę. Nie, nie tylko półprawdy, jak się to mówi, 

tylko całą prawdę. Duże, duże wydaje mi się, tak jak rozmawiałem z Panem z Panem Kryjem  

i wiem, że  duże wsparcie było dla nas w tej kwestii.  

I to, Proszę Państwa, by było chyba wszystko z takich spraw bieżących. Biogazownie 

jeszcze, ale to tutaj temat to raczej podniesie Pan Radny Buczkowski. Także z mojej strony 

dziękuję Państwu bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję panu Radnemu Powiatowemu za zabranie 

głosu. Może, może jak już jesteśmy przy temacie tych linii autobusowych. Te linie są 

potrzebne i tu nikt z Rady nigdy nie powiedział, że nie. Tylko jedyny problem to jest  

z ułożeniem takiego planu kursów, żeby każdemu dogodzić. Tu mieliśmy taki przypadek, że 

jeden Radny, nie będę wymieniał z nazwiska, zebrał  mieszkańców, chciał ustalić konkretnie  

i później z tego wyniknęło, że było kilka osób i każda z osób mówiła, że o innej porze pasuje 

ten autobus, więc. No, my musimy wyciągnąć średnią. Zdajemy sobie sprawę, że nie da się 

ustalić godzin i przebiegu, aby wszystkim mieszkańcom w danej chwili pasowało. I wydaje 

mi się, że z tego tytułu zawsze może dochodzić do jakiś tam wymiany poglądów. 

Jeśli chodzi o budowę dróg powiatowych, no to mogę tylko powiedzieć, że odkąd 

pamiętam to zapotrzebowanie na budowę takich dróg zawsze było i jeszcze się nie spotkałem, 
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żeby były pełne możliwości finansowe i niestety cały czas się borykamy z tym brakiem 

pieniędzy. 

Jeśli chodzi o to gazownictwo, to, no tutaj opierając się na tym piśmie, które 

otrzymaliśmy dzisiaj praktycznie. Datowane z 3.02. No tu jeśli pisze, że gmina ma możliwość 

wbudowania we własnym zakresie nitki gazowej, a PSG może to przejąć, dystrybuować, no 

to z dzisiejszymi dochodami i warunkami życia naszych rolników, a utrzymujemy się  

i w większości dysponujemy pieniędzmi bezpośrednimi tylko z podatków, to nie widzę 

zasadności finansowej i logiki budżetowej wydawania iluś tam naszych budżetów z rzędu po 

to tylko, żeby później po PSG przejęło, bo to nie byłoby ekonomiczne i po prostu 

zastopowalibyśmy rozwój gminy na ileś tam lat. Oczekujemy, że PSG wybuduje nitkę, a my 

będziemy z niej korzystać jako odbiorcy i przynajmniej moje prywatne wyobrażenie tak 

działa, że tak sobie wyobrażałem korzystanie z linii gazowej. 

Jeśli chodzi o odśnieżanie, no miałem kilka telefonów tak samo i nigdy nie spotkałem się 

z odmową odśnieżania i odśnieżanie można powiedzieć, że było na bieżąco. Zdarzały się 

przypadki, że ktoś tam zgłaszał, że się denerwuje, ale musimy zrozumieć, że jeśli jest 

odśnieżona droga, a jest akurat środek śnieżycy a nie ma pilnego wezwania pogotowia czy 

innych pilnych wyjazdów, no musimy poczekać, aż ta śnieżyca ustanie, no, bo też 

moglibyśmy zablokować 1 pług tylko na 1 odcinku gdzie by w te i  z powrotem odśnieżał,  

a boczny wiatr i tak będzie niszczył te prace w odśnieżaniu. No to też musimy sobie zdać 

sprawę. 

Pan Janusz Gołdyn zgłosił się do zabrania, Bugajski, Janusz Bugajski. Proszę o zabranie 

głosu. 

Radny Janusz Bugajski: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, zaproszeni 

goście. Ja tutaj króciutko chciałbym się odnieść do wypowiedzi Pana Radnego Powiatowego. 

Chodzi mi tutaj o remont drogi tej takiej słynnej. Słynny odcinek, który był od miejscowości 

Piotrów do krzyżówki, to była tak zwana sporna droga od lat. Były ciągle problemy od 

samego początku, jak tylko zacząłem tutaj być radnym w poprzedniej kadencji na każdym 

spotkaniu, gdzie byli przedstawiciele Powiatu, czy ludzie z zewnątrz, zawsze walczyłem. 

Zawsze starałem się, żeby coś z tym zrobić i teraz, no nie chciałbym też, żeby ktoś inny sobie 

przypisywał zasługi, że ta droga została zrobiona. Po drugie, została ona zrobiona większej 

części w kwocie 44 tys. ponad została dofinansowana z naszego budżetu, z budżetu gminy.  

I tutaj też chciałbym podziękować Panu Wójtowi i wszystkim Radnym, bo to dzięki, dzięki 

nam przede wszystkim i naszym staraniom wspólnym ten odcinek drogi został sfinalizowany. 

Chociaż nie ukrywam, że nie widzę jakoś starań ze strony Rady Powiatu, żeby użyć jakichś 

argumentów na włodarzy gminy Kunów, żeby również ten odcinek, który pozostał po prostu 

w jakiś sposób ktoś postarał się naprawić, ponieważ no na terenie naszej gminy ta droga jest 

w bardzo dobrym stanie, kończy się gmina, kończy się jazda drogą. 

Chciałbym tutaj też do Pana Radnego Powiatowego, chciałbym Pana Radnego 

Powiatowego poprosić, aby użył wszelkich możliwych wpływów i spróbował w gminie 

Kunów, z racji, że jest również radnym z gminy Kunów, nie tylko z gminy Waśniów i żeby 

postarał się pomóc w realizacji pozostałego odcinka, bo po prostu tą drogą  no, też jest ciężko 

jeździć, z racji tego że jest tylko 230 m zrobione po naszej stronie, a tam nie jest, nie jest 

nawet załatana ta droga. 

Jeżeli chodzi o drogi powiatowe, to tutaj również droga w Nosowie, z resztą też na moim 

terenie była zrobiona i dofinansowana była również z budżetu gminy w kwocie ponad 176 

tys. i też no uważam, że to jest znaczny udział z naszej strony. No i tyle no, chciałabym 

przede wszystkim poprosić Pana Radnego, żeby spróbował interweniować w sąsiedniej 

gminie, no bo myślę, że ma jakieś tam przełożenie i aby pomógł tą drogę dokończyć. 

Dziękuję. 
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Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję Panu Januszowi Bugajskiemu. Proszę  

o zabranie głosu w kolejności zgłoszeń, pan Tadeusz Buczkowski. 

Radny Tadeusz Buczkowski: Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Panie Wójcie, zaproszonych gości Pan Janusz, powiatowy radny. Ja chciałem zabrać głos nie 

tylko w imieniu swoim, ale w imieniu całej naszej społeczności Boksyce i nie tylko. 

Sąsiadujących też z Boksycami miejscowości, w sprawie biogazowni. Złożyliśmy pisemne, 

pisemny wniosek, skargę do, na ręce Pana Wójta, mieszkańców ponad 400 podpisów się 

zgłosiło. Teraz jest okres tej pandemii, bo na pewno dzisiaj też na tej sesji byłoby bardzo dużo 

ludzi, ale są obostrzenia i jest taka sprawa, że chciałbym, żeby się po prostu Wójt odniósł  

w tej sprawie, bo nie było po prostu ze względów nawet chorobowych, życzę zdrowia Panu 

Wójtowi, nie mogliśmy się spotkać w ogóle i porozmawiać. Chciałbym, żeby się odniósł, bo 

może nie wszyscy wiedzą, ale ta biogazownia ma być w samym środku miejscowości. To jest 

parę metrów od zabudowań mieszkalnych. To jest ponad 10 mieszkań. To tylko dzieli droga, 

nawet 1 mieszkanie to znaczy pałac, Park Dworski to tylko dzieli po prostu ogrodzenie.  

I bardzo chciałbym, żeby się Pan Wójt odniósł do tej sprawy. Jak ta sprawa ma dalej? Czy 

inwestor w ogóle o tej, po prostu tych, skardze, tych wniosków z podpisami niezadowolenia  

i w ogóle sprzeciwu tych miejscowych, miejscowej ludności, ale i pozostałych sąsiadujących 

z nami. Czy po prostu inwestor wie, bo do tej pory w ogóle żadnej rozmowy nami sąsiadami 

w ogóle nie było. Czy taka inwestycja ma powstać, nie powstać, czy coś. No w ogóle my  

z inwestorem nie, nie rozmawialiśmy. Znaczy, inwestor z nami nie rozmawiał, o tak mogę 

ująć. I bardzo proszę Pana Wójta o jakąś wiadomość w tej sprawie, co dalej z tą biogazownią? 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję za zabranie głosu Panu Tadeuszowi 

Buczkowskiemu. Teraz pytanie, czy Pan się ustosunkuje w 18 punkcie ''sprawy różne'' Panie 

Wójcie no, bo… 

Wójt Krzysztof Gajewski: Sprawach, które dotyczą tego punktu, no bo w sprawach 

różnych myślę, że tak tutaj to postępowanie administracyjne trwa tak jak to jest proceduralnie 

zapisany i tutaj nie tam, że ja sobie, wójt sobie wypowie tak albo chce, nie chce i tak dalej  

i tak dalej. Są pewne rzeczy, normy prawne, które, według to postępowanie się toczy i tyle 

mogę powiedzieć dzisiaj , co ja tu więcej mogę powiedzieć. Na tym etapie żądamy i ochrony 

środowiska i WIOŚ-u i innych i tak dalej i tak dalej. To, to musi być proceduralnie, to nie jest 

tak, że, że opowiemy nie, a ktoś nam potem temat zaskarży, zrobi i tak dalej i tak dalej. Więc 

to są pewne rzeczy, które trzeba zrobić i to nie jest, to nie jest, to jest ważne, ale to nie jest czy 

będzie podpisów 300 czy 400 czy 1500 tylko procedura, którą, którą  trzeba przyjąć tutaj do 

wszystkich rzeczy i to ilość podpisów czy dyskusja to na tym etapie, na tym etapie 

powtarzam, jest to ważna w imieniu mieszkańców, ludzi, ale musimy to proceduralnie. 

Natomiast 2 rzeczy takie, Proszę Państwa, jeżeli do tych wcześniejszych rzeczy. 

Złożyliśmy ankiety, zestawienie zbiorcze było zrobione na 1 000 prawie 1 360 osób chętnych 

na 1 700 gospodarstw. Proszę sobie wyobrazić 1 380 na 1 700 gospodarstw. I zakład odpisuje, 

że nie ma wymaganych wskaźników, ani nie ma efektywności inwestycji. To jest z pisma, 

które Państwo macie. My żeśmy to zinwentaryzowali i przekazaliśmy poszczególnymi 

wioskami. Każdy się podpisał tam, niektórzy szerzej tą ankietę pisaliśmy, czy chce na 

ogrzewanie i na sprawy kuchenne i inne rzeczy i tak dalej. No i tam po prostu taki jest efekt 

ilości gospodarstw, to było przesłane. Byliśmy tam kilkakrotnie jeszcze ze świętej pamięci 

Markiem Kołodzińskim właśnie w spółce gazowniczej rozmawialiśmy i tak dalej. Temat 

ruszył, generalnie też byliśmy w tej sprawie, w sprawie Boleszyna, od Wymysłowa i sprawę 

od tutaj Wieloborowic jeżeli chodzi o Czażów. No  te miejscowości są ujęte i jest szansa 

dalej, że od tych miejscowości, miejscowości najbliższe oczywiście do parametrów  

i możliwości przesyłowych, bo to jest gaz niskoprężny, to dalej, ile można z tego zrobić. 

Więc tutaj na pewno tego tematu nie odpuścimy, będziemy pewnie rozmawiać, zobaczyć 
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tylko koncepcje, które nam przedkładano od Kunowa od nitki nowej gazowniczej, która 

będzie ciągnięta przez gminy Sadowie na Ostrowiec gdzieś tam dalej, to były jakieś tam 

rzucone hasła i po prostu nie wiemy. Ani nas nie określił ani terminowo, ani czasowo i tak 

dalej. Zobaczymy to, ja nie zamykam tematu i to jest sprawa na pewno istotna dla nas 

wszystkich. Mówimy o czystym powietrzu, mówimy o sprawach związanych z ekologią, o 

tym, co się dzieje, więc jest to jak najbardziej temat bardzo pilny, potrzebny, konieczny i tu 

polemiki nie ma, tylko nie możemy jako gmina, która ja mówiłem, że jesteśmy w tych 

niskich, najniższych dochodach. Jesteśmy  gminami, która jest gminą wykluczoną według 

programu krajowego, mamy jeden z najniższych dochodów, bo tam jest 600 dokładnie chyba 

648 złotych na mieszkańca i to najniższy dochód, jaki mamy, żebyśmy my dzisiaj tworzyli 

czy budowali majątek w postaci projektu budowli, przyłączy, wszystkich rzeczy, a potem ktoś 

powie, jak jest rentowne to od was wydzierżawi, a jak jest nierentowne to nie wykupi albo po 

swoich środkach albo kosztach poamortyzacyjnych. No to, to nie jest tędy droga, bo, bo mnie 

udźwigniemy takiego obszaru. Chcemy żeby korzystać z tych środków zewnętrznych, które 

się pojawiają w różnych obszarach. Natomiast tutaj zobaczymy czy jest możliwość, bo jest 

taka, to tu pan Poseł Cieślak mówił o tym, że jest szansa taka, żeby jeżeli jest chętna, dana 2 

wioski 3 wioski, budowanie tak zwanych sektorowych zbiornikowych gazowni, gdzie ten gaz 

dostarczany na 3 wioski, 4 wioski, jest duży zbiornik, który od niego odprowadzane jest, żeby 

nie było pustych przesyłów, bo wtedy inwestycja jest nierentowna. I to ma sens, to ma sens, 

tylko to musi być ujęte w jakimś programie czy to wojewódzkiego czy narodowego funduszu. 

I myślę, że na tej sesji, którą będziemy mieli teraz, takie pytanie, Pan Poseł jako Pan Minister 

miał nam dać jakąś odpowiedź. Myślę, że to jest jeden z tematów, który może 

zafunkcjonować. Bo rzeczywiście ciągnienie tam, tak jak przy wodociągach pamiętamy, ile 

mieli pustych przebiegów wodociągowych o dużych parametrach, żeby osiągnąć to wszystko, 

więc to są koszty. 

Natomiast Pani Radna, ja nie będę się odnosił do, kto załatwił czy pomógł, bo ja po liście 

jaką otrzymałem z Narodowego Funduszu Informacji od Wojewódzkiego przepraszam, 

Wojewódzkiego, od Komendanta Wojewódzkiego Straży Pożarnej, że jesteśmy na liście jako 

gmina, to zadzwoniło do mnie 4 posłów, mówiąc, że pomógł załatwić samochód. Nie będę 

mówił, którzy posłowie, tylko mi 4, że zadzwoniło, że mi pomogli załatwić samochód. Ja 

powiem jeszcze jedną rzecz, proszę zobaczyć na montaż finansowy, gdybyśmy byli na 

udziale gmina 200 tysięcy czy 220 to byśmy tego samochodu nie dostali. My dokładaliśmy te 

pieniądze. Ja to poinformowałem stosowną Radę i Komisję, bo tego wszystkiego nie, nie 

mogliśmy tam prawda, wtedy no zalegalizować w formie prawnej, w sensie takim. 

Musieliśmy potem na sesji rady dopiero podnosić kwotę udziału środków gminy po to, żeby 

na tej liście się po prostu znaleźć, żeby nie zostać wyeliminowanym przez gminy, które 

dawały jeszcze większe pieniądze jako udział gminy, żeby wymusić, że dajemy tyle, a gmina 

dostaje 200 tys. a nie dostaje gmina, która daje 300 czy 350 tysięcy. Tutaj hierarchia tego 

wszystkiego na się ustawianie, ja nie mówię, że nikt nie pomógł. Pewnie pomagali, bo 

wszyscy posłowie są z naszego województwa. No i tyle mogę powiedzieć, ja nie chcę tutaj 

dzisiaj mówić, bo mogę mówić i precyzować też i kiedy, jak, co i dlaczego mówiono w ten 

sposób, jak nie dołożycie tutaj stówy czy więcej, to się nie znajdziecie się na tej liście i to tak 

było. Natomiast jest to prawda, że jak zobaczycie montaż finansowy, proszę sobie porównać 

te 18, bo były lekkie samochody i średnie. Jaki montaż finansowy był, ile kto, z jakiej puli 

dawał środków i jakie gminy ile wydały, a dostały samochód, po prostu. Więc mówię, 

dziękuję i panu Posłowi Kryjowi i każdemu innemu, który do mnie dzwonił wtedy za pomoc, 

za wsparcie, bo dobrze, że ten samochód jest i możemy się cieszyć, że będzie tutaj, na tym 

terenie, więc tyle mogę powiedzieć. 

Natomiast co do odśnieżania, zrobiliśmy odprawę akurat jeszcze wcześniej, przed 

świętami to było grubo, z panem Mroczkiem, z panem Wicestarostą ustaliliśmy, kto 
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koordynuje pracę na terenie gminy. Pan Jurek Buczkowski przejął temat z Panem Sylwkiem 

Grąkowskim kierowania, sterowania również, obsługiwania na terenie gminy dróg 

powiatowych, bo z powiatu wszystkich rzeczy tam nie za bardzo widać i my musieliśmy to 

potwierdzać, ustalać i potwierdzenie ustalenia tras przewozowych i odśnieżania terenu na 

terenie gminy i to konsekwentnie robimy. Wzięliśmy również, odprawa była z samym 

wykonawcą usługi, jaki ma sprzęt, kiedy, jak, co, w jakich warunkach i kiedy mamy to 

wszystko realizować. I myślę, że to jest bardzo dobrze się stało w ten sposób, że ta wymiana 

taka trójstronna tutaj zadań i oczywiście musimy potwierdzać, że jest tak i tak na drogach 

nawet Jurek czy Sylwek robili zdjęcia drogi powiatowej, przekazywali nawet tam, prawda, 

przesyłał mówiąc, że niestety, ale trzeba to w trybie natychmiastowym realizować nie tylko 

ten czy tamten odcinek, bo za pół dnia tamten będzie również nieprzejezdny i myślę, że tutaj 

bardzo sensownie ustaliliśmy hierarchię utrzymania dróg, to tutaj Pan Przewodniczący 

powiedział. Przede wszystkim najpierw komunikacja, no nie tylko, ale szkoły, ośrodki 

zdrowia. Te najważniejsze rzeczy, które są. Komunikacja, jak powiedziałem, ewentualnie 

sprawy takie, które miały miejsce, że dzwoni ktoś tam, prawda, tak jak to było strażacy  

z Witosławic czy z Waśniowa  interweniowali 3-krotnie, 2-krotnie, że gdzieś karetka tam 

wjechała i potem gdzieś się zsunęła, czy tam nie mogła przejechać, nie z racji przejezdności 

na drodze, tylko zsunęła się, bo obok jechał samochód, wymijali się i ta karetka gdzieś tam 

siadła na osi, a więc trzeba było takie rzeczy newralgiczne, no i takie zgłoszenia, że nagle 

trzeba tam pomocy jakieś udzielić, dojazd gdzieś do szpitala, czy jakieś sprawy wyjazdowe, 

bo tam, którym jakąś komisję lekarską, gdzieś tam z Kraszkowa czy, czy nie z Kraszkowa 

tylko z Worowic. No i tak dalej i tak dalej, więc to są rzeczy takie, no musimy 

synchronizować, patrzeć teraz na te bardzo ludzkie sprawy, ale myślę, że jest wystarczająca 

ilość sprzętu wykonawcy usługi. Te wszystkie rzeczy, które były do tej pory, one były 

zrobione zarówno na drogach powiatowych, jak i gminnych w miarę dobrze, żeby nie 

powiedzieć - bardzo dobrze. 

Co do tej pandemii, ja akurat powiem szczerze, że są otwarte obiekty MOSiR-owskie, 

inne i tak dalej przy szkołach średnich, tam gdzie nie ma zajęć, takie obiekty są uruchamiane. 

Natomiast tam, gdzie w obiektach są dzieci nauczania wczesnoszkolnego i przedszkolnego  

i te obiekty są wykorzystane, Pan Kurator, jeszcze w zapytaniu twierdził, że kompetencje  

w tym zakresie ma sanepid powiatowy i dyrektor szkoły. Więc my nie mamy hali 

wydzielonej, jako takiej i tam, jak są hale przy szkołach średnich, no to nie ma zajęć wtedy 

żadnych, bo gdzie zdalne nauczanie dzisiaj. Więc to być może te obiekty wykorzystują. Na 

MOSiR-ach,  na obiektach komunalnych innych, które są wyłączone z zasobu szkolnego. Ja 

nie mówię o szkołach mistrzostwa sportowego, nie mówię o tych profilach, gdzie oni mają  

układ treningowy inny i tak dalej. Natomiast, no zobaczymy, jeżeli tylko ta możliwość taka 

będzie, to przecież nie jest to jakaś tam moja, tutaj jakaś niechęć czy cokolwiek, żeby dzieci 

czy młodzież nie wyrwała się z tego zaklętego kręgu COVID-owskiego i nie mogła tych zajęć 

zrobić. Natomiast jest to prawda, że wtedy mamy to wymieszanie tych dzieci, zarówno ze 

wszystkich środowisk, nie tylko samej szkoły, samego zasięgu szkoły, w której pracuje, ale 

również całej gminy. No co mogę powiedzieć? No, jest taka możliwość i szansa. No to nie 

jest to problem, żeby tego nie zrobić. Natomiast, no nie wiem. Zrobimy jakieś konsultacje 

tutaj, ja w swoim czasie rozmawiałem, do Pani Nowak, do szefowej sanepidu dzwoniłem, co 

mamy w takiej sytuacji robić? No mówią, no to trzeba by wtedy wszystkie te obiekty i przed, 

i po, i po każdych zajęciach, w których uczestniczą dzieci i młodzież, dezynfekować. Ma to 

być temat przesunięcia w czasie zajęć i my zresztą wiemy, że jedna po drugiej klasa  nie 

bardzo może wchodzić, bo są to nawet w tym nauczaniu bloku młodszego, są te wymogi, 

które powinny być spełniane. Więc tutaj jest takie niedoprecyzowanie może pewnych rzeczy  

i zobaczymy no. Zapytam, jeżeli taka możliwość będzie, ten obiekt służy, jest, jest 
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ogrzewany, jest tego, żeby on funkcjonował dla dzieci i młodzieży. Nie ma problemu i myślę, 

że to jest kwestia czasu. No, tyle chyba z mojej strony, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Proszę, Pan Janusz Gołdyn. 

Radny Rady Powiatu Janusz Gołdyn: Dziękuję bardzo. Ja się chciałem odnieść do słów 

Pana Wójta. Bardzo dziękuję, że po raz pierwszy Pan się odniósł do moich słów. Bo przedtem 

niestety byłem często przemilczany. Bardzo jeszcze raz dziękuję za wyjaśnienie wszystkich 

tych spraw. Jeśli chodzi o ad vocem do Pana Radnego Bugajskiego powiem, że jestem cały 

czas czynny w tej materii, w tej sprawie, żeby ta droga wreszcie powstała w całości. Bo 

mówię, o zgrozo, to już tyle lat jest i odcinek  jest po prostu, no słabo przejezdny. To jest  

koszmar. Przypomnę, że napisałem na początku, jak zostałem radnym, od razu pierwsza moja 

interpelacja polega na tym, żeby tą drogę przejął powiat, ale no stało się inaczej. Będę dalej 

naciskał, pracował, żeby ta droga powstała, żeby był ciąg, tak jak trzeba. Ale przypomnę 

jeszcze, że tam ze strony Kunowa mamy jeszcze trzech radnych. Ja tylko reprezentuję tutaj, 

jeśli chodzi o gminę Waśniów jako jeden radny. Większe przebicie ma na pewno pan 

Jabłoński czy pani Duda. Więc ja będę też z jest nimi rozmawiał w tej materii, żeby też  

z panem Burmistrzem Łodejem również ten temat podjęli. Z tego co wiem, to z Funduszu 

Dróg Samorządowych już pula została przyznana na ten odcinek, tylko no, tłumaczone jest 

tym, że jest pandemia, że ciężko uruchomić i w ogóle, ale myślę, że w najbliższym czasie, że 

tak powiem, ten temat ruszy. 

Kolejna sprawa, proszę państwa, to jeszcze powiem na temat gazyfikacji wsi, 

przepraszam, gminy. Mianowicie była rozmowa króciutka z panem dyrektorem i fakt, tu się 

liczy proszę państwa ekonomia, ekonomia, rentowność. Tak jak wspomniałem, będę 

rozmawiał z panem dyrektorem, przekażę, jeśli takie pismo tutaj do Państwa przyszło, to ja  

o tym nic nie wiem. Jeśli po stronie gminy mają być po prostu fundusze na budowę, no to ja 

też jestem raczej sceptyczny. Jeśli spółka gazownicza tutaj chce, powiedzmy sobie, budować 

nitkę, to musi wyłożyć pieniądze z własnej puli. To jest moje osobiste... Ale mówię, będę 

teraz rozmawiał, pod koniec lutego z panem dyrektorem, przekażę na kolejnej sesji.  

I jeszcze jedna kwestia, która mi się w tej chwili przypomniała, Panie Wójcie i Pani 

Skarbnik również. Tu właściwie chciałem jeszcze taką sprawę podjąć, bo ja w najbliższym 

czasie napiszę również pismo. Chodzi o co? Chodzi o dużą awaryjność odcinka wodociągu 

od, powiedzmy, od szkoły tutaj, od Pana Kwaska do Pana Kłuska praktycznie. Tam jest non 

stop, co kilka miesięcy brak wody. I w ciągu roku to jest, no, rzecz niesłychana, jest dwie, 

trzy awarie. Nie dość, że to są koszty przeogromne, to ludzie się denerwują. Często na sobotę, 

niedzielę brakuje wody. No Proszę Państwa, żyjemy w XXI wieku i takie sprawy powinny 

być załatwiane od ręki. Tych awarii jest mnóstwo. Więc myślę, że trzeba będzie zaplanować 

w kolejnym budżecie wymianę tej nitki wodociągowej. Wiem, że taki odcinek do krzyżówki, 

chyba jest rura już innego typu, że tak powiem, wstawiona u Pana Nowaka, jak się nie mylę, 

ale przed tym odcinkiem cały czas, co 2-3 miesiące, a wcześniej nawet raz, było tak, Proszę 

Państwa, że dwa razy w miesiącu pękła rura. Więc chyba temat Państwu jest znany, więc no, 

też chciałem tą kwestię dzisiaj poruszyć. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Z tymi awariami, to polega naprawie. 

Właśnie tutaj jesteśmy na etapie, tam między dwoma posesjami, już Pan powiedział, został 

wmontowany nowy rodzaj rury. I to, co Pan Wójt wcześniej mówił w słowach, na 

Kowalkowicach mamy tę samą sytuację. To są pogwarancyjne awarie i też planujemy  

w budżecie usunąć cały odcinek tej starej rury, włożyć nową, z nową technologią, aby już 

więcej tych awarii nie było.  

Natomiast o tę drogę, co tu pan Radny Bugajski wspomniał i pan, panie Radny 

Powiatowy, to jest taka sprawa. Że jak małe dziecko, to kiedyś byłem na wycieczce, jak  

w Starachowicach jeszcze stary był produkowany i tam była taka ścieżka testowa dla nowo 

produkowanych samochodów. I ta droga właśnie przypomina, właśnie taki tor testowy, który 
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samochód przejedzie, to będzie żył, ale większość tam się zatrzymuje, przeważnie awaria 

zawieszenia. To jest jedna sprawa, a druga sprawa, to jest taka. Kiedyś, chyba w zeszłym roku 

bodajże, budowaliśmy odcinek drogi wewnętrznej, gdzie do naszych mieszkańców trzeba 

było przejechać przez teren Kunowski i nie chcąc zostawić naszych mieszkańców bez drogi,  

a samorząd gminy Kunów nie widział potrzeby realizacji tej swojej drogi na terenie, gdzie to 

był taki rogal łączący. Było takie wyjście, że my doszliśmy do porozumienia, że my żeśmy  

w formie porozumienia wyłożyli pieniądze z budżetu gminy Waśniów do Kunowa, żeby tylko 

zgodnie z przepisami móc wybudować dojazd do naszych mieszkańców. Także wydaje mi 

się, że tak w ramach wdzięczności samorządu gminy Kunów, jeśli oni by teraz wybudowali tą 

swoją część, to wydaje mi się, że to by było taka miła współpraca. Nie wiem, jaki to będzie 

dalszy rozwój tych dróg, ale mi się wydaje, że tak by było miło, bo my już żeśmy raz, że tak 

powiem, wkroczyli swoimi pieniędzmi na teren gminy Kunów. Oczywiście za 

porozumieniem stron, to nikt nikogo nie zmuszał. To było na takiej zasadzie, że to było 

porozumienie. Także to było w formie takiej współpracy sąsiedzkiej. No i wydaje mi się, że ta 

współpraca by była też mile widziana w tej sytuacji, bo ta droga jest o wiele bardziej 

uczęszczana i o większym natężeniu. 

W międzyczasie tutaj uzyskałem informację, że Pan Wójt musi opuścić obrady, ponieważ 

będzie uczestniczył w obradach. Później wróci, ale jeśli jakieś pytania, to proszę ewentualnie 

do mnie zgłaszać. Później przekażę Panu Wójtowi albo teraz, bo  11:30, tak? Pani Małgorzata 

Wzorek, proszę. 

Radna Małgorzata Wzorek: Witam serdecznie pana Wójta, panią Skarbnik, wszystkich 

Radnych i wszystkich zaproszonych gości. Ja się chciałam odnieść tutaj właśnie do inwestycji 

i chciałam podkreślić, że to nie jest tak, że radni sobie siedzą i sobie tak głosują bo wszystkie 

inwestycje, które są realizowane, są głęboko przemyślane. Chciałam podkreślić to, że pan 

Wójt bardzo szybko po prostu analizuje wszelkie braki, które są w infrastrukturze, jakie po 

prostu są potrzeby naszej gminy. Choćby przykładem jest właśnie kolejny wóz strażacki, 

wyposażenie świetlic, wiele innych inwestycji. Są to rzeczy bardzo potrzebne.  

I naprawdę analizujemy to wszystko też na Komisjach, to jest wszystko przemyślane. Bardzo 

często wiąże się to w ogóle z głęboką analizą budżetu za co też dziękuję pani Skarbnik, bo 

gdyby nie było takiej płynności, to nie moglibyśmy korzystać z tych środków zewnętrznych,  

a to jest bardzo istotne, ponieważ jednak jest to bardzo duża pomoc i możemy te inwestycje 

realizować płynnie. Więc chciałam tutaj podkreślić, że bardzo dużo rzeczy jest robionych. 

Jest to zasługa przede wszystkim włodarza, całego zespołu, który pracuje w urzędzie, bo to 

jest też bardzo duża, ogromna praca, jaką ci Państwo wkładają i angażują się w te wszystkie 

zadania. 

Tu przy okazji też chciałam podziękować wszystkim strażakom, ponieważ właśnie, no, 

mamy sprzęt piękny. Ale też chciałam podkreślić, że najważniejsza jest praca ludzka, czynnik 

ludzki, gdzie rzeczywiście ci ochotnicy w nocy o północy, oni na każde wezwanie są. Ja za to 

ich podziwiam i po prostu dziękuję, dziękuję bardzo. Dziękuję.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos, zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025. 

 Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie oraz poinformował, iż przed rozpoczęciem obrad posiedzenie 

opuścił Radny Marek Kaczmarski.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr 



22 

 

XXIV/180/2020 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2021 - 2025..  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany na Komisjach 

Tematycznych. Pani Skarbnik nam rzeczowo, zrozumiale, że tak powiem, wyłożyła lekturę 

tego projektu uchwały. Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 

rok. 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 

2021 rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt uchwały również był szczegółowo omawiany na 

Komisjach Tematycznych. Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2021 

rok.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. 

Przewodniczący wyjaśnił, że to sprawa odnośnie dofinansowania przejazdów 

autobusowych i tych linii. Również był szeroko omawiany na komisjach tematycznych. 

Zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Ostrowieckiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w 2022 roku. 

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt bardzo szeroko był omawiany na komisjach 

tematycznych. Były różne zdania, które szeroko omawialiśmy, były zdania za, były zdania 

przeciw.  Na pewno temat jest szeroki i na pewno temat jest do omawiania. Rada tym 

szczególnie w czasie komisji tematycznych się zajęła. Zapytał czy ktoś z radnych chciał 

zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2022 roku.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,  

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec, 

Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Pawłowski 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów - 12 głosów za, 1 wstrzymujący się. 

 

Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Nagród i Wyróżnień 

Sportowych Wójta Gminy Waśniów dla zawodników, trenerów i innych osób osiągających 

najwyższe wyniki sportowe oraz szczegółowych zasad i trybu ich przyznawania. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt był szeroko omawiany na Komisjach Tematycznych. 

Były wyrażane poglądy, były wnioski składane, przegłosowywane. Przewodniczący zapytał 
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czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt 

uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia Nagród i Wyróżnień Sportowych 

Wójta Gminy Waśniów dla zawodników, trenerów i innych osób osiągających najwyższe 

wyniki sportowe oraz szczegółowych zasad i trybu ich przyznawania..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

Przewodniczący ogłosił przerwę techniczna w obradach ze względu na problem z tabletem 

15 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie 

 

Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/183/2020 Rady 

Gminy w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów 

na 2021 rok 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt uchwały był szeroko omawiany na Komisjach 

Tematycznych. Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/183/2020 Rady Gminy 

w Waśniowie z dnia 30 grudnia 2020 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Waśniów 

na 2021 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 

lokalu użytkowego położonego w Mominie 18a/1 na rzecz dotychczasowego najemcy na 

okres 3 lat oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt uchwały był szeroko wały szeroko był omawiany na 

Komisjach Tematycznych. Jednogłośnie podjęliśmy decyzję, aby lekarz weterynarii  

w dalszym ciągu utrzymywał swój punkt, który służy pomocą wszystkim mieszkańcom  
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i naszym zwierzątkom. Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. 

Zgłoszeń nie było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu 

użytkowego położonego w Mominie 18a/1 na rzecz dotychczasowego najemcy na okres 3 lat 

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2021. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż projekt uchwały był szeroko omawiany na Komisjach 

Tematycznych. Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Gminy 

Waśniów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust.3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2021.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy  

w Waśniowie oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy w Waśniowie na 2021rok. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż jak co roku, sporządzamy plan działalności danych komisji 

tematycznych, jak i całej Rady Gminy. Nadmieniam, że to jest plan ramowy. Praktycznie, 

jeśli chodzi o termin odbywania się sesji, działamy elastycznie, czyli zbieramy się  

w przypadku, kiedy zaistnieje taka konieczność. Niejednokrotnie już byliśmy świadkami, iż 

sztywne ustalanie grafików odbywania się sesji może nie być odzwierciedleniem potrzeby 

czasowej. Już parę razy zbieraliśmy się bardzo sprawnie i szybko, kiedy chodziło  

o wprowadzenie funduszy w nasz budżet. I tak wspólnie ustaliliśmy z Radnymi, iż będziemy 
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działać właśnie w takim stylu. Przewodniczący komisji na moje ręce złożyli plany pracy 

danych komisji. Na tej podstawie był sporządzony plan pracy Rady Gminy. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie Dziękuję. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Gminy  

w Waśniowie oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy w Waśniowie na 2021rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 11.12.2020r. 

dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie równego traktowania wszystkich obywateli przez 

władze publiczne oraz w sprawie planowanych szczepień przeciwko COVID-19 

Przewodniczący wyjaśnił, iż po wpłynięciu danej petycji do Biura Rady, ja zgodnie 

 z kompetencjami przekazałem to do szefa Komisji Wniosków i Skarg. Komisja ta zebrała się 

przy udziale pani prawnik ustalili stan faktyczny o wszystkim została oddzielnym pismem 

powiadomiona Rada Gminy i to stanowisko omawialiśmy szeroko na komisjach 

tematycznych. Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie 

było. Przewodniczący odczytał projekt uchwały, ponieważ oglądający nas nie mają podglądu 

do, będzie ogłoszone na stronie, jest na stronie, ale jeszcze. Tu chodzi o to, że uchwały są 

niższej rangi niż ustawy głosuje sejm, czyli dane pismo daną petycję prześlemy zgodnie  

z właściwością do premiera Mateusza Morawieckiego. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 11.12.2020r. dotyczącej 

podjęcia uchwały w sprawie równego traktowania wszystkich obywateli przez władze 

publiczne oraz w sprawie planowanych szczepień przeciwko COVID-19.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – listu otwartego  

z dnia 5 stycznia 2021r 
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Przewodniczący wyjaśnił, iż dokumenty z tej petycji również obiegły w tym samym 

trybie, czyli po wpłynięciu do biura Rady Gminy zostały przesłane do Komisji Skarg  

i Wniosków po rozpatrzeniu przez tą komisję z powrotem stanowisko komisji wróciło do 

Przewodniczącego, który to przedstawił na Komisjach Tematycznych i Komisje Tematycznie 

szczegółowo omówiły zagadnienia zawarte w tej petycji, na podstawie czego został 

sporządzony projekt uchwały. Projekt uchwały  bardzo podobnie brzmi, zmienił się tylko 

temat do poprzedniej, czyli to też będziemy odsyłać do władz stanowiących wyższego 

szczebla. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chciał zabrać głos. Zgłoszeń nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – listu otwartego z dnia 5 

stycznia 2021r.  

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop, 

Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski, Mariusz Sala, 

Krzysztof Surowiec, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek 

NIEOBECNI (2) 

Marek Kaczmarski, Danuta Serwicka 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie 13 głosów za 

 

Ad. 18. Sprawy różne. 

Przewodniczący udzielił głosu Radnemu Januszowi Bugajskiemu. 

Radny Janusz Bugajski: Panie Przewodniczący Wysoka Rado, w związku z tym, że 

mamy tu w tym roku po raz pierwszy Pana Wójta na sesji po chorobie chciałbym tutaj  

w imieniu swoim, jak również mieszkańców miejscowości Piotrów i Nosów chciałbym 

bardzo serdecznie podziękować za pomoc przy realizacji  remontów i przy modernizacji 4 

odcinków dróg. Co prawda jedna z dróg to jest Nosów Kotarszyn gdzie no nie cały odcinek 

leży na terenie, z którego ja kandydowałem, aczkolwiek jest to bardzo ważny odcinek, który, 

służy również mieszkańcom Nosowa. Tym bardziej, że jest to bardzo, bardzo duża była to 

bardzo duża inwestycja tam było zrobione 1180 metrów  bieżących drogi i w większości było 

to sfinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych.  

Wcześniej tutaj wspominałem o takim odcinku drogi, który łączy miejscowość Piotrów  

z krzyżówką na Chocimów również był to bardzo ważny odcinek tutaj wcześniej 

nadmieniałem  że bez realizacji pozostałej części tej drogi będzie ciężko nią podróżować. 

Mam nadzieję, że Pan Radny Powiatowy po wysłuchaniu tych argumentów pomoże  

w realizacji pozostałego odcinka. 

Szczególnie chciałbym też podziękować za taki krótki odcinek drogi miejscowości 

Piotrów który był od lat odkładany ze względu na to, że nie było, nie była uregulowana 

własność gruntu pod drogą i tam były drobne, drobne przesunięcia. Udało się to, udało się to 

doprowadzić do porządku, zrealizować i tutaj w imieniu tych mieszkańców, którzy dojeżdżają 

do swoich posesji chciałbym również bardzo serdecznie podziękować. 

Ważną drogą na moim terenie też była droga powiatowa. Również był  realizowana przy 

udziale funduszy gminnych. I to była największa inwestycja drogowa w ubiegłym roku tam 

było  1620 metrów bieżących i też są no mieszkańcy są bardzo zadowoleni, również prosili, 

żeby przekazać podziękowanie na ręce Pana Wójta. 
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Chciałbym również zabrać głos na temat siatkówki w Waśniowie. Otóż chciałbym 

poinformować Radnych, jak również mieszkańców, że w chwili obecnej zajmujemy 2 miejsce 

w Lidze Świętokrzyskiej. Jak nie raz wspominałem, jesteśmy jedyną drużyną męską  

z Powiatu Ostrowieckiego, która uczestniczy w tych rozgrywkach. Czeka nas jeszcze kilka 

bardzo ciężkich meczy. Mam nadzieję, że uda nam się zachować miejsce w czołówce. 

Stwierdzam, że przykre to jest, że nie możemy rozgrywać tych zawodów przy obecności 

kibiców, bo zawsze było ciepłe przyjęcie ze strony mieszkańców. Mam nadzieję, że ta 

pandemia szybko się skończy i wrócimy do tych starych zasad. Także no jeszcze kilka, 6 

meczy nas w sumie czeka do końca sezonu. Myślę, że będą one w większości wygrane. Mam 

przynajmniej taką nadzieję. No i tyle, chciałem z tego miejsca. Dziękuję bardzo. 

Wójt Krzysztof Gajewski: Powiem, bo nie podałem tego w informacji, która była 

poprzednio, że 3.03 będziemy mieli podpisane akt notarialny nabycie nieruchomości  

w zasadzie już po przetargu, bo wszystkim za cenę, która była już wcześniej ze względu na 

pandemię, brak możliwości przyjazdu, ze Szwajcarii akurat są stosowne pełnomocnictwa i 3 

będzie odbywał się, akt notarialny u notariusza i również dopiero ponieważ były problemy 

prawne 9 marca również w tej drodze z Skoszyna na Ortylewskiego,bo tam jest jak się 

okazuje nie 1 nie 2 tylko będzie chyba 4 czy 5 stron w tej sprawie i mamy zacząć akt 

notarialny od 10 i mamy na 14 czy 15 skończyć bo tak Pani Notariusz powiedziała żeby sobie 

taki czas zarezerwować. No ale tak trzeba zrobić. Więc o tym o tym mówię, robimy tak jak 

mówiłem wcześniej te wszystkie procedury, ponieważ zmienił się zapis o przetargach  

i o również przygotowaniu dokumentacji w związku z czym te obiekty, tak jak Janowice jak 

drogi, jak regulacje prawne wszystkich tych dróg, które tam wcześniej zgłaszaliśmy i gdzie są 

one nieuregulowane prawnie chcemy to zrobić, żeby potem nie było żadnych przeszkód  

w realizacji zadań. 

Tak jak mówiliśmy na Komisjach, no jest nadwyżka budżetowa i to spora ta nadwyżka, 

która się utworzyła. Będziemy pewnie razem wspólnie, żebyście się wy Państwo też jako 

Radni zastanowili, jakie zadania które ewentualnie u siebie w racji tego, żebyśmy potem, my 

mamy to co jest dokumentacja jak w przygotowaniu, to co było już zrobione doskonale 

wiecie co jest realizowane my też polecenie takie dałem, aby przygotować jakie są własności 

na poszczególnych sołectwach, żeby potem to nawet w odniesieniu do tego funduszu 

sołeckiego czy to innych zadań proponowanych, żeby to już miało pewien wymiar  i to mamy 

w trybie pilnym ewentualnie uregulować żeby to służyło potem czy to wspólnocie czy to 

innym. No natomiast te resztówki takie, które są porozrzucane gdzieś tam bardzo  

w niekorzystnych warunkach glebowych czy konfiguracji terenowej no nie ma co tego po 

prostu trzymać. Po prostu to trzeba będzie na poszerzenie powiększenie gruntów zrealizować 

czy zrobić. I proszę państwa na pewno nie odpuścimy żadnej drogi, która jest możliwa. 

Wnioski już intencyjne poszły. Rozmawialiśmy na 3 drogi dojazdowe do pól też musimy się 

zastanowić, żeby to były drogie nienumeryczne, drogi te, które są zlokalizowane, które są 

bardziej pilne, potrzebne czy tam, gdzie są zabudowy mieszkańców, musimy spojrzeć na to  

w sposób taki no realny możliwy do zrealizowania do zrobienia, bo jest szansa  

i przygotowujemy, żeby w jednej puli znowu transzy przetargowej znowu umieścić wszystkie 

te parametry dróg, bo wtedy wiecie, że mamy możliwość oszczędzania na tym nie jest 1 nie 2 

odcinki, tylko więcej po to żeby no i myślę, że nie będziemy za długo czekać, na ile nam to 

pozwolą dokumentacji i przygotowanie, żeby jak najszybciej uruchamiać na tym przednówku, 

bo tu jeszcze firmy instytucje nie mają jeszcze na tyle zadań robót po prostu schodzą  

z cenami. Myślę, że to jest to będzie to, natomiast muszę Państwa też poinformować, że do 

każdego, do prawie każdego posła Ziemi Świętokrzyskiej wysłaliśmy te zadania, które 

zgłosiliśmy do Krajowego Planu Odbudowy i również te wnioski, które złożyliśmy również 

do KWOR-u czy innych i tak wszystkie więc dlaczego? Pisze, że takie wnioski złożone  

i proszę pana posła czy panią poseł o wejrzenie w ten projekt i ewentualnie wsparcie tego 
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zadania, żeby potem nie było powiedziane, że jak byś wystąpił, to byśmy ci pomogły albo 

dali, prawda? A jak się nie ma no to znaczy, że nie wiemy co się tam dzieje. Po prostu nie 

chodzi o to, żeby się zabezpieczać się ubezpieczać, tylko chcemy tak jak ta transza z tego  

1 poszła jak mówiłem o 2 gminach, które skorzystały my, żeśmy nic nie otrzymali, a tym 

bardziej jeżeli chodzi o kanalizację chodzi o stację uzdatniania wody. To są bardzo istotne, 

ważne rzeczy. Gdybyście się Państwo chcieli z tym zapoznać mam tą listę referencyjną, które 

gminy dostały na co ja nie komentuję tego, bo byłoby to nie na miejscu. Są ważne ważniejsze 

rzeczy, no ale mówiliśmy, jeżeli nie wchodzi na przykład lądowisko, które musi być w ciągu 

2 lat wybudowane przy tym szpitalu, bo jak nie, to on straci szpital straci referencje 

odniesienia do jako punktu jako zakładu leczniczego zamkniętego a nie będzie miał tego 

może mieć ograniczenia z Narodowego Funduszu, a więc to są rzeczy ponad lokalne, które, 

które służą, że tak powiem nie tylko dlatego szpitala dla nas wszystkich, dla naszej całej 

społeczności, która powinno być tutaj pewnie zgloryfikowana, zupełnie w sposób inny. Nie 

komentuję tego, było mnóstwo wypowiedzi, mnóstwo rzeczy, mnóstwo stanowisk apeli, 

protestów innych rzeczy i tak dalej. No może w tej edycji nam się uda coś otrzymać tak jak 

piszemy te wnioski do KOWR-u no piszą, że po 5 milionów może dostać gmina. A potem 

wychodzi, że na województwo jest w sumie tych milionów będzie 16 czy 18 na 

województwo. Jak się to podzieli na ilość gmin czy wniosków składanych no to no po co 

pisać, napiszcie po milionie czy napiszcie po tyle tak jak Funduszu Dróg Samorządowych. Po 

co pisać, że wniosek może być wartości nie wiem tam chyba ilu milionów chyba 8 czy 9 

milionów. Wiadomo, że te mniejsze gminy nigdy tyle nie złożą wniosków, bo ich nie stać na 

takie wnioski, więc piszemy mniejsze, a te duże jak miasta, miasto gminy, które układają 

sobie wszystko wtedy w tych wnioskach, bo złoży kanalizację, oświetlenie założy słuchajcie 

jakiś punkt przejścia założą no sprawy bezpieczeństwa chodnika czegoś zrobią tyle punktów, 

że ta droga i wchodzi za 12 milionów tak jak w Powiecie Koneckim i oni już zabierają prawie 

większość pieniędzy z tego Funduszu Dróg Samorządowych, bo oni mają skalę punktową tyle 

i pozostali dostają albo coś dostaną, albo nie ja nie dlatego, że się posługuje tą gminą, ale 

jakby napisali dobry projekt  daje im takie prawo taką możliwość po prostu z tego korzystają. 

Ale gdyby napisać, że proszę bardzo do 3 milionów czy do 4 gama się wydłuża, wtedy i te 

mniejsze mniej gminy zasobne miałyby możliwość i szansę, bo przecież my nie mamy 

kanalizacji.  My nie mamy w każdej miejscowości szkoły, żebyśmy punkty robili na tym. Na 

czym my możemy punkty zrobić? No słuchajcie, no taka jest prawda. No drogach  

w  Milejowicach na przykład, no na czym mogę zrobić, żeby się połączyć z powiatówką i to 

jest wszystko albo jeszcze tam jakaś droga czy Boleszyn mogę szkołę kościół podłączyć że to 

jest wiecie ale to jest takie trochę naciąganie. 

Natomiast jest to prawda, że gloryfikowanie tych potrzeb powinno być troszeczkę inne  

i nie jest to tylko moje zdanie nas samorządowców tym województwie prawie wszystkich 

patrzymy na to, żeby w jakiś właściwy sposób rzeczywiście równomiernie, równomiernie 

traktować te samorządy, żeby miały tą szansę czy możliwość. No ale tak to tak, to jest 

zobaczymy, co z tej kolejnej transzy Krajowego Programu Odbudowy może się uda. 

Próbujemy z każdych stron i ten wniosek, który poszedł górskich.  

I tutaj jak widzimy, to co dziękuję za te dobre słowa, ale myślę, że to wspólnie słuchajcie 

przepraszam, mogę tylko powiedzieć takie słowo do was, że niektóre rzeczy musimy zrobić 

na wczoraj. Niekiedy nie ma szans, żebyśmy skonsultowali słuchajcie, siedli razem 

powiedzieli, no mamy to, to, to i tamto nie, nie raz nie mamy wyjścia, mówimy albo to 

stawiamy i tutaj w tym obszarze się możemy poruszać jest szansa albo jej nie ma wcale, bo 

pisać wniosek na coś, co świadomy z góry dostaniemy czy wiemy, że nie dostaniemy no to 

tak jakbym głowę pod topór kładł no zrobiłem coś wiecie, ale nie mam szansy dostania to nie 

chcę, nie chcę się usprawiedliwiać, ani nie mówić tutaj wbrew pewnym zasadom, które 

powinny mieć jest faktycznie trochę mnie ta choroba też wyłączyła trochę te czasowe rzeczy, 
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które się nałożyły. Trochę te sytuacje wiecie, że przetasowania w tym urzędzie musieliśmy 

trochę zrobić. Trochę nam wykluczyło też pracowników z racji różnych tutaj nie tylko 

COVID-a ale, ale różnych niedyspozycji pracowników i ciężko dzisiaj wam powiem szczerze 

dobrać kogoś, znaleźć ze specjalistów, żeby wziąć ściągnąć dzisiaj budowlańca  

z uprawnieniami, bo on chce tyle co wójt na przykład nie albo jeszcze więcej, jeśli ma prawa 

uprawnienia to nie ma o czym gadać, nie tak jak dzisiaj z lekarzem, który przepraszam, chciał 

przyjść to on mówi, że chce mieć na rękę 14, 15 on wtedy rozważy czy przyjść no i to jeszcze 

w takich godzinach, które on chce wykorzystać autentycznie wam to mówię, bo w dalszym 

ciągu mam telefony od kolegów z różnych gmin nie będę mówił, czy byśmy im nie pomogli 

gdzieś rozładować sytuację, bo mają niedobór, niedobór mają sensie tym, żeby spełnić 

wymogi chociażby NFZ-u, żeby od godziny do godziny mieli  i tak dalej. Można tu długo 

mówi. 

Myślę, że na następną sesję byśmy też tutaj z Panem Doktorem, rozmawiali taką 

informację właśnie przygotujemy na temat właśnie  COVID-u funkcjonowania zakładów,  

w tych realiach, które są. Zobaczymy, jak zrobimy z radą społeczną, czy uda się uda też tak 

zrobić w układzie czy tak, bo jest tematyka, którą musimy również przyjąć i budżet i inne 

rzeczy, środki analizowane, one są wstępnie. Zobaczymy więc tak mówię bardzo ogólnie.  

I myślę, że proszę Państwa, no nikogo nie ma w tym urzędzie, żeby ktoś chciał robić źle. No 

staramy się robić zespół jest młodych, ludzi mają swoje pomysły. Podrzucamy tu razem 

siadamy, analizujemy, próbujemy to wszystko w jakiś sposób nie z takiej to z takiej strony, to 

wszystko opanować i w jaki sposób właściwe próbować to dograć ja pilnuję te tematy tak jak 

powiedziałem udaję się tutaj w związku gmin gór naprawdę myślę że marszałek to co 

powiedział do mnie i Pana Przewodniczącego Zarządu z Bielin to jestem pod wrażeniem, bo 

powiedział, że no nie może odpuścić tego, co jest najważniejsze w tym województwie święty 

krzyż gminy, który to się skupiły, który od tylu lat funkcjonują, który bardzo mocno 

angażujemy się w te wszystkie sprawy związane z ochroną, z Parkiem, ze wszystkim, żeby 

nie było w programie dla was tego co panujecie szczególnie ochronę powietrza, wody  

i innych rzeczy i tak dalej. Więc dobrze, że coś takiego jest, ale gdyby nas tam nie było, no to 

jesteśmy poza nawiasem tych działań, które dają nam jakąś możliwość rozwojową. 

Przepraszam, że tak mówię, ale, ale słuchajcie tak to jest, liczą się z nami, bo jest to 120,  

prawie 130 tysięcy  ludzi na tych gminach. No i to jest jakiś efekt, który myślę, że przyniesie. 

Myślę, że z powiatem też umówimy się na następny tydzień, bo tak, żeśmy tu planowali 

rzeczowo konkretnie rozmawiać o wielu rzeczach jeszcze oni nie wiedzą, ani my nie wiemy, 

nie wiemy jak z funduszem, powodziówka,  kiedy różne rzeczy mogą zafunkcjonować. Nie 

wiemy, czy one będą w tamtym roku powodziówek nie było. Liczyliśmy na te drogi, mamy 3 

asfaltowe i to spore odcinki akurat Nagorzyce mówię w kierunku Kraszkowa, mamy ten 

odcinek w Nagorzycach, potem odcinek jest tutaj Boksyce tak dalej to są drogi asfaltowe  

w asfaltach akurat nie podbudowie tłuczniowej tak jak mamy drogi gminne, ale myślę, że 

trzeba też, jeżeli by były powodziówki na drogi gminne budować podbudowie szutrowej, 

przygotować te drogi a w następnym etapie ale jeżeli będą środki to można ten 2 etap robi za 

własne środki w tych odcinkach krótszych powiedzmy no bo na te dłuższe no to wiadomo. 

Byłaby to taka strategia uzupełniania i dopełniania że tak powiem tego układu 

komunikacyjnego i wiosek i przysiółków i dlatego mówię, że niektóre rzeczy rzeczywiście 

może wymuszają na nas pewne terminy i zachowania, ale, ale to nie dlatego, że tak nam się 

widzi albo chcemy wiecie mieć takie zdanie tylko kiedy no dostaniemy albo to albo nic, no  

i to i to jest czasami takie wiecie może trochę robione na szybko, ale bardzo istotne, no. 

Przepraszam, że tak szerzej o tym powiedziałem, ale dziękuję też za wszystko co 

Państwo też pomagają, robią, bo myślę, że to jest bardzo istotne. Chodzi o wspólne działanie  

i żebyśmy w tym wspólnym działaniu byli przekonani, że ja mówię, no są te środki będą  
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i żebyśmy razem mogli dalej funkcjonować w takim poczuciu, że zrobiliśmy tu, 

odpuszczamy, robimy kolejne zadanie to, które jest możliwe. 

Ja proszę Państwa, poleciłem też, żeby mi sprawdzili ile było awarii wodociągów,  

w Pękosławicach no się okazuje, że było 2 awarie,  w ciągu tamtego roku, czyli nie co 

miesiąc nie co 2 nie gdzieś tam tylko były 2 awarie, więc nie jest to też tak i rzeczywiście ta 

nitka wyciągowa tam jest być może, ale to sprawdzimy, zobaczymy. No nie jest to akurat 

temat no dobra, tyle nie będę przeszkadzał więcej. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję panu wójtowi. Głos zabiera radny 

Krzysztof Surowiec. Przygotowuje się Radny Piotr Kwaśniak. 

Radny Krzysztof Surowiec: Ja chciałbym tutaj podziękować bardzo Panu Wójtowi oraz 

pracownikom urzędu za bardzo dobrą koordynację jeżeli chodzi tutaj o temat odśnieżania. 

Powiem szczerze na tych miejscowościach, gdzie tutaj zostałem wybrany, udało się fajnie 

naprawdę ogarnąć ten temat. Oczywiście też było parę osób niecierpliwych, ale udało się 

wszystko załatwić także bardzo dziękuję za naprawdę wspaniałą koordynację. 

Mam też głosy mieszkańców co do takiej dosyć poważnej sprawy, a mianowicie chodzi 

tutaj o ośrodek zdrowia. Są sygnały i ludzie domagają się o to, aby ośrodek zdrowia  

w Waśniowie był otwarty. Patrzymy też mieszkańcy patrzą na gminy Ościenne na miasto 

Ościenne, które mamy i tamte ośrodki zdrowia powoli się odblokowują. Naprawdę w dobie 

zimy tych tego okresu takiego powiedzmy sezonu grypowego przeziębień no mamy też osoby 

starsze nie do końca wszyscy sobie radzą z tym i powiedzmy nowymi, nowymi, że tak 

powiem zasadami tutaj w ośrodku zdrowia. Oczywiście no, niektóre rzeczy są fajne, 

powiedzmy, jeżeli chodzi o recepty bardzo szybko koordynacja tutaj z apteką tą naszą apteką 

czy też innymi także jest to, no powiedzmy sobie problematyczne dla osób starszych. 

Prosiłbym może jak będzie ta rada nie wiem tutaj Pana Wójta i powiedzmy Kierownika, żeby 

w jakiś sposób może doprowadzić jednak do tego, żeby ten ośrodek zdrowia był otwarty, bo 

naprawdę ja rozumiem otwierają się różne powiedzmy instytucje tak, ale to jest najważniejsza 

rzecz tak naprawdę to ochrona zdrowia. My wszyscy wierzymy to nie jest tak, że nie ma tej 

choroby, bo na własnych skórach jak większość Radnych i Pan Wójt przeszedł tą chorobę  

i wiemy, że nie ma z tym żartów ale można zachować ten reżim sanitarny jakoś spróbować, 

żeby jednak ten dostęp do tego lekarza tutaj w naszym ośrodku zdrowia był, dziękuję. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję, radny Piotr Kwaśniak.  

Radny Piotr Kwaśniak: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Koleżanki i Koledzy Radni 

z tego miejsca, strażacy z Witosławic dziękowali, ja też chciałem w swoim imieniu, jak  

i mieszkańców, którym ten samochód naprawdę powinien służyć i to przez wiele, wiele, wiele 

lat. Mam nadzieję, że będzie jak najmniej wyjazdów do jakichś zdarzeń losowych, ale jeśli 

będą, to już na pewno będzie to bardziej efektywne niż starym samochodem, który był. Także 

jeszcze raz, dziękuję. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Proszę panie wójcie. Pan radny Tadeusz 

Buczkowski się przygotowuje.  

Wójt Krzysztof Gajewski:  Co do ośrodka zdrowia, musimy być bardzo ostrożni w tym 

wszystkim. Słuchajcie, bo w tym województwie tak jak kiedyś to mówiłem, były takie 

przypadki są te przypadki, że są wyłączone w ogóle ośrodki z funkcjonowania. Dlatego, że 

ktoś tam prawda nie mamy tak, że lekarze, mamy też tylko wyłącznie u nas, tylko są 

wymienni, przyjeżdżają też w innych ośrodkach to po pierwsze, muszą też na to bardzo 

szczególnie uważać. Nie daj Panie Boże, gdyby wyłączyć cały ten ośrodek i wtedy na 

przykład zostajemy naprawdę jak bez ręki, no człowiek się czuje, bo i przypisać, robić i tych 

prac, które są takich czy takich i tak próbujemy tam w jakiś sposób trochę uwalniać to co mi 

pan Doktor mówił i do szczepień i do innych spraw, do tych leczeń bezpośrednich tam, gdzie 

jest i ubierają się wchodzą i tak dalej. Być może jest dużo w tym ostrożności, ale się nie 

dziwię. Zobaczymy, będziemy rozmawiać, przecież oni i tak są i tak pracują wszyscy i zasób 
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lekarski, pielęgniarski jest do dyspozycji. Tak mamy te wizyty patronażowe i wyjazdy  

i wszystkie inne to co na nas ciąży jest po prostu robione i zobaczymy, jakie będzie tutaj też 

bardzo mocno tutaj z tym sanepidem też. Bo sanepid też narzuca i określa mówi absolutnie  

z takim czy z takimi rzeczami, no nie  no i teraz musimy to po prostu bardzo rozważyć, bo nie 

jest to niechęć nasza, tak jak z tymi obiektami sportowymi czy tak samo z tym no są hale 

możemy otworzyć w każdej chwili. Tylko żebyśmy nie mieli skutków potem takich, bo 

system przenoszenia to też dzieci i młodzież, i kontakty wszystko to, co potem wpływa na 

nas, bo przecież nie wyobrażam sobie, że dzieci nie mają kontaktu z rodzicami, jak mają 

między sobą to wiadomo w szkole gdzieś i tak dale jak było inaczej, to te obostrzenia nie 

byłyby trzymane dzisiaj w szkół podstawowych czy szkół średnich, tylko by to było dawno 

poluzowane, a po co to trzymają, bo to jest ta wymienność z różnych środowisk. Słuchajcie, 

no u lekarzy u tego u nauczycieli okazuje się, że są szczepienia, że podjęte jest to wszystko 

ale 2% w niektórych gminach jest czy nawet 7-8%  było ludzi zakażonych nauczycieli którzy 

pracowali już z zasobem ludzkim z dziećmi i potem wszystkie kwarantanny są dla dzieci na 

przykład w okresie bo mieli styczność z nauczycielem prawda i znowu kolejny problem. 

Więc słuchajcie, nie ma mądrego tutaj dzisiaj no lepiej żebyśmy wszyscy nie chorowali, nie 

byli zależni od tak zwanego zasobu tutaj takiego, że musimy być poddawani takim 

kwarantannom i tak dalej. 

Proszę Państwa przepraszam Panie Przewodniczący, ale muszę, bo o 12:00 ja prowadzę 

ten związek i już jest 12:00 z haczykiem przepraszam, że trochę „przesoliłem” ale muszę być, 

bo ja to prowadzę i mamy potem a jutro w tej konferencji mam przedstawić jutro  

w Świętokrzyskim Parku jest znowu rada naukowa i tam musimy wszyscy z samorządu mieć 

wypracowane stanowisko w stosunku do Parku i to co Park chce od samorządów więc 

musimy tu no muszę być konsekwentny w tym, jeżeli będzie coś do mnie to Pan 

Przewodniczący bym prosił przekaże czy Ania zapisze. Robimy, słuchajcie to co chcemy  

i możemy jak najlepiej no i co tu mogę mówić wszędzie we wszystkim staramy się to 

utrzymać. Dziękuję i przeproszę, ale muszę o 12:00 wyjść, dziękuję serdecznie i do 

zobaczenia, do widzenia. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Ja odnośnie tych ośrodków co kolega Surowiec 

mówił, ja się nie dziwię ludziom, że się niecierpliwią. Do mnie też dochodzą takie głosy  

i trudno się dziwić naszym mieszkańcom, że no chcą wejść z tego, co się orientuję to po 

wstępnej kwalifikacji niektóre osoby są wpuszczane i są obsługiwane. Natomiast no tak, jak 

Wójt powiedział, to nie jest prosta sytuacja i należy rozważnie do tego podejść, ponieważ był 

taki przypadek w ościennej gminie niedaleko nas, że cały ośrodek, cały personel ośrodka 

zdrowia musiał być kwarantannowany i wtedy był bardzo duży problem na terenie całej 

gminy bo formalnie nikt nie mógł uzyskać pomocy. 

Teoria jest bardzo piękna, że Narodowy Fundusz powinien zapewnić w tym momencie 

zastępczą opiekę, ale z tego co wiem i z tego co mi opowiadali mieszkańcy tej ościennej 

gminy wcale tak różowo nie było więc No musimy się zastanowić. Mam też przykład, 

ostatnio miałem niestety wątpliwą przyjemność wejścia do jednej z przychodni w Ostrowcu. 

W drzwiach stoi ochroniarz, ponieważ każdy budynek zgodnie z wytycznymi i obostrzeniami 

sanepidu ma być odpowiednia ilość osób na odpowiednim metraż. Więc w danym ośrodku  

w danej chwili nie może być więcej osób zgodnie z wytycznymi sanepidu i ten ochroniarz 

cały czas ma w głowie, ile osób jest i na wejście jednej osoby może wpuścić jedną osobę  

i naprawdę proszę państwa, to no przy drzwiach nie wygląda to ciekawie, bym powiedział, że 

dzieje się tam no takie sceny niezbyt ciekawe i no szkoda mi tych ludzi i wiadomo, że każdy  

z nas w każdej chwili może skorzystać i korzysta z naszego ośrodka zdrowia ale no żebyśmy 

sobie nie wylali dziecka z kąpielą, ponieważ nikomu tego nie życzę, ale jeśli będzie z uwagi 

na konieczność kwarantannowania, cały personel będzie wyłączony z leczenia to mi się 

wydaje, że to będzie większe zło niż teraz, gdzie każdy może, bo no każdy się stara.  Ja wiem, 
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że są ciężkie sytuacje, że osoby starsze nie prowadzą albo nie mają pojazdów, muszą 

korzystać z pomocy sąsiadów czy rodziny czy kogoś innego ale musimy zrozumieć, jeśli jest 

taka konieczność, to te osoby są wpuszczane, pojedyncze po wstępnym wywiadzie. Niestety 

sytuacja jest taka odgórna. Część z nas chorowała część, no lepiej, żeby nie chorowała, ale 

wiadomo, że to jest okres pandemii i to na każdego może paść. Musimy zrozumieć. Wydaje 

mi się, że ośrodek zdrowia w tej formie sprosta i cały czas działa na poziomie swoich 

możliwości. I tu nie widzę lepszego rozwiązania no.  Jeśli otworzymy, kto zapewni, że dana 

osoba wyjdzie, no będzie niezręczna sytuacja. Powiemy ty wchodzisz a  ty na dworze musisz 

czekać. No i wydaje mi się, że to będzie jeszcze gorsze rozwiązanie niż takie. No bo jeden 

zrozumie a jak wejdzie trzy osoby za dużo no to kto ich wyprosi? No i wtedy zgodnie  

z wytycznymi trzeba będzie zamknąć budynek, bo nie spełnia reżimu sanitarnego. Tak samo 

jak tu na sali musimy siedzieć dwa metry od siebie, co jakiś czas muszę ogłaszać przerwy, 

wietrzyć salę, no i to samo dotyczy ośrodka zdrowia, a wiadomo, że ośrodek zdrowia to jest 

naszą pierwszą formą pomocy w każdym przypadku. No i ciężka jest, ale mówię, apeluję do 

wszystkich, no podchodźmy do tego z rozsądkiem. Proszę Tadeusz Buczkowski. 

Radny Tadeusz Buczkowski: Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja miałem 

spotkanie z ośrodkiem zdrowia na własnej skórze i bardzo dziękuję z tego miejsca. Dziwię się 

właśnie, że Radny Krzysztof mówi, że są zamknięte. Ja kilka razy byłem w ośrodku zdrowia 

w Garbaczu, z sobą oczywiście. Jest świadkiem Pani tu Gosia, że po prostu byłem 

wpuszczany. Tam poczekałem może minutę może pięć no ale nie było problemu żadnego  

i tamte te osoby, które tam były, też to nie wiem dlaczego a drugi przypadek był w Garbaczu, 

z tatą, mój tata ma 92 lata, też nie było żadnego problemu, nie wiem dlaczego. Dziwię się 

bardzo. Może były jakieś przypadki z innych terenów, ale po prostu nie było i bardzo 

dziękuję z tego miejsca Pani Gosi, wszystkim pielęgniarkom, lekarzom, no to jest dla nich 

bardzo trudny czas, okres. To jest bardzo ryzykowny teraz ten okres z tą pandemią. I z tego 

miejsca ode mnie, od wszystkich mieszkańców, no i myślę od Radnych wszystkich tu Pana 

Przewodniczącego dziękuję za tą usługę i w ogóle za tą pracę. Jest bardzo teraz w tym okresie 

odpowiedzialna i trudna dla nich też. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dziękuję. Krzysztof Surowiec.  

Radny Krzysztof Surowiec: Byłem dobrze zrozumiany. Ja nie ukrywam, że osobiście 

również moja rodzina też korzystała z usług ośrodka i to nie chodzi o to, że jestem w jakiś 

sposób negatywnie nastawiony. Wręcz przeciwnie, bo naprawdę fajnie to działa. Jestem 

zadowolony ze e-recept, gdzie można kody wysyłać SMS-em gdzie miałem też kilka 

teleporad nie ukrywam. Także to nie chodzi o to, że źle funkcjonuje ośrodek, może nie do nie 

do końca się zrozumieliśmy. Ja uważam, że jest to dobre funkcjonowanie ale niektórzy 

mieszkańcy, którzy zgłaszali do mnie tutaj interwencję w tej sprawie, chodzi im o to, że mają 

jakby problem ze zrozumieniem teleporad w sensie tym, że zawsze osoby starsze, nie wiem to 

taki kontakt „be to be”, taki personalny, że się spotyka ten lekarz. Także ja nie chcę mówić, że 

źle funkcjonuje ośrodek, absolutnie, tylko no są oczekiwania mieszkańców, żeby się spotkać  

z tym lekarzem. Wiem, że lekarz w trakcie teleporady czasami decyduje o tym, że jednak 

będzie się widział z tym pacjentem. Także to nie jest tak, że jest zamknięty i nie wiem  

o czymś takim, że 100% zamknięty i nie można się spotkać tylko no jakby no wirtualnie ten 

lekarz decyduje o tym czy się widzimy czy się nie widzimy. 

Także ja mówię, że ten środek jest okej, tylko tak jak mówię to mieszkańcy chcieliby 

jednak patrząc na gminy ościenne, że tam te ośrodki zdrowia się otwierają. Pewne branże się 

otwierają, jednak ten kontakt taki fizyczny z tym lekarzem uważają za potrzebny także to nie 

jestem absolutnie źle nastawiony, bo naprawdę korzystam i sam osobiście korzystałem i ja 

jestem jak najbardziej zadowolony, ale to są głosy mieszkańców także ja przekazuję po 

prostu, jakie są oczekiwania. 
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Ja wiem, ta choroba jest, jestem już po i nie jest to niczym fajnym i wiem, że ten reżim 

musi być zachowany. Wiem jakie to są wykluczenia. Nie ukrywam, że nie byłem, byłem na 

kwarantannie, byłem nie tylko sam, ale cała moja rodzina i wyobrażam sobie, jak tak 

naprawdę wracamy do pewnych, prozaicznych rzeczy, gdzie nie możemy załatwić, tak,  

w sensie nie możemy wyjść. Rodzice akurat nie przechodzili tej choroby. W sensie udało się 

mieszkając w jednym domu, gdzieś tam zachować ten reżim. Ja rozumiem, ta choroba jest. 

Wszyscy wiedzą o tym, że jest, wierzą w tą chorobę tylko tak jak mówię głosy mieszkańców 

są takie, że jednak może by otworzyć. Dziękuję. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: Dobrze, dziękuję. Tutaj zgłasza się pani Małgorzata 

Ślusarz osoba, która jest w epicentrum całych wydarzeń. Wydaje mu się, że tu najbardziej 

wiarygodnych informacji udzieli. Proszę bardzo. 

Radna Małgorzata Ślusarz: Szanowny Panie Przewodniczący, wysoka Rado, ośrodek no 

na pewno nasi pacjenci, mieszkańcy gminy Waśniów chcieliby już spotkać się z doktorem, 

przyjść po prostu do przychodni móc zarejestrować się i być przyjętym w gabinecie. Na 

chwilę obecną nie jest to możliwe. Przyjmowani są pacjenci i osoby, które wymagają tego 

przyjęcia w gabinecie lekarskim. Ja nie mogę też wchodzić w kompetencje naszego 

kierownika, bo na pewno, jak przyjdzie tutaj będzie zaproszony na sesję to państwu 

wytłumaczy też, na jakich zasadach polega przyjęcie pacjenta w gabinecie. Są określone 

procedury. Minuty, kiedy jeden pacjent, na przykład oczekuje na przyjęcie przez doktora  

w gabinecie drugi czeka na dole przy drzwiach. Jest dezynfekcja. To są procedury, których 

my musimy przestrzegać jako personel. Do dnia dzisiejszego udało nam się po prostu 

przetrwać w jakiś cudowny sposób. I no musimy wszyscy być cierpliwi, czekać, aż ta 

pandemia daj Boże skończyło, żeby się skończyła. A kwestia jeszcze jest taka, że personel nie 

jest zaszczepiony. Nie jesteśmy zaszczepione i dlatego też po prostu są takie ograniczenia  

w dostawie szczepionek. Czekamy na szczepionki, pacjenci nasi i mieszkańcy, 70 czy 80+ też 

są przesuwani ze szczepieniami, terminy się wydłużają. To wszystko składa się w jedną 

całość. My musimy też zadbać o osoby, które przychodzą na szczepienia, są przywożone do 

przychodni i nie możemy takiej grupy pacjentów przykładowo, czy w dniu jutrzejszym czy na 

piątek mamy zaplanowane 30 osób do szczepienia, żeby jeszcze przychodziły następne osoby 

spoza listy szczepień i żeby mogły być przyjmowane przez lekarzy, ponieważ żeby kogoś 

móc zaszczepić, ta osoba musi być zbadana, musi wypełnić ankietę. Kwestia jest jeszcze 

minut, które muszą być poświęcone tej osobie przez lekarza i jeszcze musi po szczepieniu też 

w ośrodku co najmniej do pół godziny przebywać.  

Także jest mi przykro, że jest jeszcze taka sytuacja. Może przepisy się zmienią. Być 

może w niedługim czasie będziemy zaszczepieni wszyscy jako grupa zero. Na razie czekamy 

i proszę wszystkich naszych ukochanych pacjentów, mieszkańców gminy, żeby byli cierpliwi 

i czekali na lepsze jutro. I nic więcej z mojej strony nie mogę już dodać, ale tak jak mówię 

jeszcze raz każdy, kto wymaga przyjęcia przez lekarza. Bez względu na wszystko, ubieramy 

się w kombinezony, zabezpieczamy, procedury są wszystkie przestrzegane. Te osoby są 

przyjmowane w ośrodku. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Mirosław Chamera: No widzicie Państwo, sytuacja nie jest prosta, no 

tutaj kolega w czasie wypowiedzi Małgorzaty prawie za głowę się złapał. No jak dzisiaj 

personel, który idzie na pierwszy ogień, czyli to jest ta strefa 0 może jeszcze nie być 

zabezpieczona. Niemniej jednak taka sytuacja się dzieje. Nie mamy na to wpływu. No ale my 

możemy o tym ludziom mówić, bo jako Radni jesteśmy od tego, że mamy bliższy kontakt 

szerszy społeczeństwem i trzeba o tym wszystkim mówić. Nie będziemy rozstrzygać, 

dlaczego, po co, z jakiej przyczyny, bo to choćbyśmy tutaj rozmawiali do wieczora, to i tak 

nic to nie da. Niemniej jednak taka sytuacja jest i na Ostrowcu w szpitalu też tak jest. Z jednej 

ze stacji ogólnopolskiej oglądałem reportaż, gdzie dwóch lekarzy, pielęgniarka i dwóch 

ratowników medycznych zostali delegowani przez wojewodę do szpitala jednoimiennego  
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i żebym nie przekłamał po trzech miesiącach, czy po iluś miesiącach dostali wypowiedzenie  

z macierzystego szpitala, ponieważ ten się tłumaczył, że został osłabiony, nie mogąc sobie 

poradzić, musiał przyjąć nowych i stracili z automatu miejsca zatrudnienia, więc takie 

sytuacje się dzieją. Nie wiem, na ile to prawda jest na ile prawdę ta stacja mówiła, ale no takie 

reportaże były, no i dzieją się takie sytuacje. Wydaje mi się, że no w takiej takim układzie jak 

my teraz pracujemy, jest dobrze i bym był na tym, że zostańmy na tym etapie. I tak jak 

mówiłem wcześniej, ta teleporada no, wiadomo, że to jest taki półśrodek, tak jak tutaj kolega 

czy koleżanka mówiła, no wiadomo, że jak niektórzy osoby zobaczą tego lekarza, to już się 

lepiej poczują. Nie mówię, że fizycznie, ale na pewno psychicznie, a te teleporady no to taki 

półśrodek, ale lekarz też decyduje w niektórych przypadkach, że chce jednak osobiście 

obejrzeć tego pacjenta. No i to jest zrozumiałe, no każdy z nas wie, że wizyta u lekarza to  

z reguły powinna polegać na tym, że być powinien bezpośrednia wizyta, bezpośrednia 

rozmowa, bezpośrednie badanie, ale niestety, jeśli by ktoś powiedział półtora roku temu czy 

rok temu, że będzie taka sytuacja, to jeden drugiego by wyśmiał powiedziałby że fantazje 

jakieś a niestety taka jest szara rzeczywistość, ludzie umierają i to nagle umierają z dnia na 

dzień chorują dzisiaj się uśmiechają chodzą zdrowi jutro już leżą pod respiratorem. Niestety 

w takich czasach żyjemy, o tych czasach podejrzewam, że kiedyś gdzieś w annałach będą 

pisać, że przeżyliśmy, to pokolenie przeżyło. No ale, ale musimy się pod stosować. My 

jesteśmy od tego, żeby ludzi informować i przekazywać im te informacje. Czy ktoś jeszcze 

chciał zabrać głos? 

Zgłoszeń nie było 

 

Ad. 19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący podziękował za przybycie w tym ciężkim czasie, że przybywają, że 

mogą większością głosów podejmować uchwały i że ten Samorząd może funkcjonować. 

Wiadomo, że zgodnie ze Statutem, jeśli nie ma większości Radnych, nie ma prawa się odbyć 

sesja. Jeśli nie ma się prawa odbyć sesja, to są takie zagadnienia, gdzie pracownicy, urzędnicy 

mogą się poruszać w ramach działów, ale między działami już musi być zgoda Rady i jakby 

to nie było możliwe niemożliwe by było funkcjonowanie gminy.  

 Przewodniczący podziękował za obecność i zamknął dwudzieste piąte posiedzenie Rady 

Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o godzinie 12:17. 
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